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  Les Terres de l’Ebre celebren la festivitat de Sant Antoni. Hi ha municipis que viuen la Festa Major d’hivern. 
Una Festa que ha sabut conservar tradicions que es remunten a generacions.P10
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La PDE alerta que el projecte per portar aigua 
de l’Ebre als pantans del Priorat “blinda el 

transvasament” a Reus
La Plataforma en Defensa de l’Ebre asseguren estar  “alarmats” 

amb la proposta d’Acció Climàtica per a abastir el reg de suport 
del Priorat.

                     P3

La majoria dels Fons es destinaran a la generació d’activitat 
econòmica privada, sobretot a les zones Penta I.

                     P3

L’òrgan de governança dels 
Fons Nuclears ha acordat 

com es repartiran els 
recursos el 2024
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EDITORIAL

El termini de construcció 
del nou consultori local es 
preveu en 14 mesos, i supo-
sarà una inversió per part 
del Servei Català de la Sa-
lut d’1.632.813,78 € (IVA in-
clòs).

L’empresa adjudicatària del 
nou consultori local de Jesús, 
‘Gestión Ingeniería y Cons-
trucción de la Costa Dorada, 
SA’, ja ha iniciat els treballs al 
solar cedit per l’Ajuntament 
de Tortosa per executar el 
projecte de construcció del 
nou consultori local a l’EMD 
Jesús, al Baix Ebre.
Quan aquest nou consultori 
estigui en funcionament per-
metrà disposar d’espais assis-
tencials més adequats i tenir 
una accessibilitat molt millor, 

amb un augment significatiu 
de les sales de consulta, que 
seran 9 en total, incloent-hi 
4 sales de consulta mèdica, 4 
de consulta d’infermeria i una 
sala de consulta polivalent que 
s’usarà per extraccions, trac-
taments d’emergència i ob-
servació. També hi haurà una 
aula que s’utilitzarà per a grups 
i educació sanitària.

Aquesta pertinaç sequera 
està obligant a prémer 

l’accelerador al departament 
d’Acció Climàtica i fer 
propostes perquè cap 
territori es quedi sense 
l’aigua que li fa falta.
I d’on haurà de sortir aquesta 
aigua, arribat el cas? Doncs 
de la conca de l’Ebre, és clar. 
I això malgrat les declaracions 
de la secretària d’Acció Cli-
màtica, que fa uns quants dies 
afirmava afirmar que tant l’àrea 
metropolitana com altres zo-
nes han de ser “resilients” amb 
l’aigua de la que disposen. Així 
descartava, o bé portar-ne de 
l’Ebre o bé fer una interconne-
xió entre les conques de l’Ebre 
i Ter-Llobregat. “Cadascú s’ha 
d’adaptar a l’aigua de la que 
disposa”, deia Anna Barnadas.
Tanmateix, només uns dies 
després, el mateix departa-
ment plantejava abastir els 
pantans del Priorat amb aigua 
de l’Ebre garantint un reg de 
suport, una proposta de la que 
segons el conseller David Mas-
cort, la Confederació Hidro-
gràfica de l’Ebre (CHE) ja està 
al corrent. En la reunió que es 
va portar a terme a Falset diu-
menge passat, amb alcaldes i 
distints agents del Priorat, es 
van plantejar unes “solucions 
estructurals”, amb l’aigua de 
l’Ebre com a protagonista, que 
segons Mascort assegurarien 
els conreus de vinya i olivera, 

principals motors del Priorat, si 
i només si, “els embassaments 
del Priorat estan buits”.
Hi ha dues propostes sobre la 
taula. La primera és la conne-
xió del pantà de Margalef amb 
la xarxa de regadiu del canal 
Garrigues-sud, que arribaria a 
unes 1.400 hectàrees agràries, 
amb un reg de suport d’uns 
1.200 metres cúbics per hec-
tàrea i any. El projecte, que 
ara està en fase de licitació de 
la redacció executiva, estaria 
en marxa cap a finals de l’any 
2026.
El segon projecte consistiria 
en bombejar aigua des de la 
població de Garcia, a la Ribera 
d’Ebre, primer fins al pantà de 
Guiamets i després fins al de 
Siurana. En aquest cas la su-
perfície de reg seria de gairebé 
1.600 hectàrees, però les dates 

d’aquest projecte ens porten 
fins al 2027.
Òbviament, des del Priorat 
veuen bé aquestes solucions 
perquè pensen que els perme-
trien continuar amb el model 
agrícola que apliquen a la co-
marca. La única pega és que 
siguin a llarg termini, perquè 
potser els ceps i les oliveres no 
tenen tant de marge d’espera i 
d’aguant si abans no plou amb 
alegria.
Des de l’altra perspectiva les 
coses no es veuen tan bé. Da-
vant la proposta d’Acció Cli-
màtica, la Plataforma en De-
fensa de l’Ebre ha afirmat que 
aquesta és una forma de per-
petuar el transvasament ac-
tual, ja que la solució que es 
proposa per pal·liar la seque-
ra no és immediata sinó que 
té coll per d’aquí a dos o tres 

anys. Per tant, segons la PDE, 
es tracta d’un transvasament 
encobert que tensa la relació 
entre territoris. A la seva vega-
da, la Plataforma pel riu Siu-
rana ha dit que la solució per 
al Priorat és deixar de derivar 
aigua a Riudecanyes, al Baix 
Camp, i que sigui la gent del 
Priorat qui decideixi com es 
cobreixen les necessitats dels 
pobles i dels regants.
Els tercers en discòrdia amb la 
idea de la Generalitat són els 
membres del Gepec. El grup 
ecologista nega que el Priorat 
necessiti aigua de l’Ebre i posa 
sobre la taula que la Genera-
litat pugui fer un mal ús del 
recurs natural, fent un “joc de 
triler” encobert per portar ai-
gua fins a Riudecanyes i Reus.
Quina és la conclusió de tot 
plegat? Que Acció Climàtica, 
els ecologistes, els membres 
de les plataformes... tothom 
pot expressar la seva opinió, 
però al final del final de l’as-
sumpte, qui té les competèn-
cies de la conca de l’Ebre és 
la Confederació Hidrogràfica 
de l’Ebre, i per tant la seva pa-
raula és llei. Punt. Està clar que 
es pot entrar en negociacions, 
presentar propostes, redactar 
informes i començar a licitar 
redactats, però serà la CHE qui 
obrirà o tancarà comportes 
perquè l’aigua de l’Ebre flueixi 
amb més o menys alegria. Ja 
ho anirem seguint.

Íngrid Roca, gerent de la Re-
gió Sanitària Terres de l’Ebre, 
ha volgut destacar “la bona 
notícia que suposa l’inici de 
les obres del nou consultori 
local a Jesús, avançant i ma-
terialitzant projectes i inver-
sions molt necessàries per al 
territori“. La gerent ha valorat 
“la importància d’aquest nou 
consultori local, que ens per-

metrà atendre de forma molt 
més adequada a la població 
creixent de Jesús. Alhora, els 
professionals disposaran de 
més estructures i eines de 
treball. Es tracta d’una inver-
sió prioritària per al territori 
dins l’aposta del Departa-
ment de Salut de la Genera-
litat de Catalunya per impul-
sar l’Atenció Primària”.

L’aigua de l’Ebre, entre la pugna i la proposta

L’ICS inicia les obres del nou consultori local de Jesús
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ÒRGAN DE GOVERNANÇA

L’òrgan de governança dels 
Fons de Transició Nuclear ha 
acordat, en una reunió al Con-
sell Comarcal del Baix Ebre, 
com es repartiran els recursos 
aquest 2024. La major part de 
la meitat de la liquidació de 
l’impost es destinarà a quatre 
línies d’impuls de nova activi-
tat econòmica, inversions d’alt 
impacte al territori, així com 
la creació i consolidació d’ac-
tivitat empresarial, turística i 
agrària. Com estableix la llei, 
la meitat dels recursos han de 
contribuir a crear llocs de tre-
ball als municipis més pròxims 
a les nuclears, les zones Pen-
ta I d’Ascó i Vandellòs. També 
hi haurà una línia d’ajuts per a 
projectes de lideratge públic. 
Per agilitzar les convocatò-
ries s’encaixaran modalitats 
concretes dels Fons Nuclears 
en convocatòries existents. 
Fa només uns dies es van co-
mençar a repartir els diners 

La majoria dels Fons Nuclears es destinaran a 
la generació d’activitat econòmica privada

Norma Pujol: "Esquerra som la garantia 
per evitar el transvasament a Barcelona"

Sobretot 
a les zones Penta I 

Les primeres 
convocatòries dels ajuts 

s’obriran a l’abril

d’un exercici extraordinari que 
esquitxa equitativament els 97 
ajuntaments de les zones nu-
clears d’Ascó o Vandellòs. La 
resta dels recursos es pagaran 
a final del primer quatrimestre 
d’enguany.  
Paral·lelament, a partir de 
l’abril s’aniran presentant les 
convocatòries de 2024.
El que no s’ha acabat d’apro-
var aquest dimarts, en la pri-
mera reunió de l’òrgan de 
govern dels Fons Nuclears, és 
que l’Institut per al Desenvo-
lupament de les Comarques 
de l’Ebre (IDECE) assumeixi 

ACTUALITAT
La PDE alerta que el projecte per portar 
aigua de l’Ebre als pantans del Priorat 
“blinda el transvasament” a Reus
La Plataforma en Defensa de 
l’Ebre (PDE) estan “alarmats” 
amb la proposta d’Acció Cli-
màtica per abastir el reg de 
suport del Priorat. Com ha 
denunciat el portaveu Manolo 
Tomàs, captar aigua de l’Ebre 
per al Siurana, “un riu desviat 
a Reus i el Baix Camp”, suposa 
“preservar, blindar i promocio-
nar el transvasament actual, i 
suplir la mancança del Siurana 
amb aigua de l’Ebre”. “El que 
ens porta el conseller, de ma-
nera sibil·lina i subtil, és una 
confrontació de territoris”, ha 
lamentat Tomàs. Des del Prio-
rat, la Plataforma pel Riu Siura-
na ha indicat que la solució per 
a la comarca és no derivar ai-
gua a Riudecanyes, i que sigui 
el Priorat qui decideixi quin ús 
fa de l’aigua. En canvi, el dele-
gat del Govern a les Terres de 
l’Ebre, Albert Salvadó, ha asse-
gurat que “en cap cas”, l’aigua 

de l’embassament del Siurana 
“s’utilitzarà per bombejar ai-
gua al pantà de Riudecanyes”. 
“És un projecte necessari per 
garantir aigua a una part dels 
pagesos de la conca de l’Ebre 
que avui també estan patint 
els efectes de la sequera”, ha 

ERC Ebre referma el rebuig a 
connectar l’Ebre amb les conques 

internes i ho votarà a tots els 
ajuntaments

La secretària general de la 
Federació de l’Ebre d’Esquer-
ra Republicana, Norma Pujol, 
ha manifestat que “tots els re-
presentants d’Esquerra Repu-
blicana hem rebutjat, des de 
tots els àmbits; les pressions 
i demandes per fer un trans-
vasament d’aigua a Barcelona 
mitjançant la interconnexió 
de xarxes entre el Consor-
ci d’Aigües de Tarragona i el 
sistema Ter-Llobregat. La ga-
rantia per evitar el transvasa-
ment a Barcelona mitjançant 
la interconnexió de xarxes”. 
Per tant, ha anunciat que des 
del partit es refermarà el re-
buig a la d’interconnexió, 
presentant als ajuntaments i 
consells comarcals una mo-
ció pròpia, i donant suport  a 
les mocions d’altres que així 
ho expressin. “Amb l’objectiu 
d’assegurar que tots els ple-
naris rebutgen la interconne-
xió”. 
Pujol ha denunciat que da-
vant la sequera més greu de 
la història recent de Cata-
lunya hi ha “lobbies, sectors 
econòmics i empresarials, i 
algun partit polític, que ho ha 
volgut aprofitar per defensar 
un transvasament de l’Ebre 
estructural, permanent i defi-
nitiu cap a Barcelona” 
Esquerra defensa “un altre mo-
del de respecte territorial i una 
política de la gestió de l’aigua 
fonamentada per l’eficiència i 
la sostenibilitat”; així com l’au-
toabastiment hidríc de l’àrea 
metropolitana de Barcelona 
per afrontar situacions extre-
mes, i actuacions que en un 
futur puguin revertir de ma-

POLÍTICA

defensat Salvadó. “Està previst 
exclusivament per a aigua d’ús 
dins de la conca de l’Ebre”, ha 
insistit, recordant que el projec-
te del Govern preveu que l’ai-
gua del pantà de Riudecanyes 
provingui de l’aigua regenerada 
de la depuradora de Reus.

nera progressiva el transva-
sament a Tarragona. El vice-
president de la Federació de 
l’Ebre d’Esquerra, Adam To-
màs, ha destacat que el Go-
vern, amb el president Pere 
Aragonès al capdavant, i el 
conseller Mascort, hagin re-
butjat la interconnexió “per-
què ni és la solució a la se-
quera, ni és el nostre model 
de país”. Tomàs ha lamentat 
que “no tothom hagi actuat 
així”, i que “Junts per Cata-
lunya, recuperi el seu esperit 
convergent de defensar la 
interconnexió de xarxes i el 
transvasament d’aigua a Bar-
celona. Una obra a la qual no 
han renunciat mai”. 
D’altra banda, sobre les dues 
propostes d’actuació anun-
ciades pel conseller Mascort 
per oferir reg de suport a al-
gunes zones del Priorat, Nor-
ma Pujol ha comentat que 
caldrà que siguin validades 
per la Confederació Hidro-
gràfica de l’Ebre el desembre 
de 2027 amb la revisió del 
Pla de Conca, i que seria una 
concessió que estaria vincu-
lada només amb la capaci-
tat d’emmagatzemar aigua 
a l’hivern que és quan hi ha 
excedents. Pujol ha apuntat 
que  les dues actuacions es 
farien amb aigua de l’Ebre 
dins la mateixa conca amb 
l’únic objectiu d’assegurar 
l’activitat agrària al Priorat. A 
més, s’actuaria perquè l’aigua 
de l’Ebre no vagi a Riudeca-
nyes sinó que la que rebi si-
gui aigua regenerada des de 
la depuradora de Reus.

la secretaria tècnica per ges-
tionar els recursos. Davant les 
reticències d’alguns represen-
tants de fora de les Terres de 
l’Ebre, s’acabarà “d’ajustar” 
com fer “l’encàrrec de gestió” 
a l’organisme ebrenc “perquè 
tothom estigui còmodament 
representat".
El delegat del Govern a les Ter-
res de l’Ebre, Albert Salvadó, 
ha defensat que l’IDECE “no és 
un instrument perfecte”, però 
és “el millor i més adient” ac-
tualment per assumir aquesta 
gestió tècnica. 
Salvadó també ha destacat 
que els Fons Nuclears “co-
mencin a caminar” i s’hagin 
pres decisions per començar a 
“canalitzar de manera correc-
ta” els recursos. Treure el mo-
del de repartidora entre ajun-
taments per destinar més de la 
meitat dels recursos a activitat 
privada, és una molt bona no-
tícia”, ha defensat.



4 DIARI MÉS EBRE • divendres 19 de gener / 2024 tortosa

* L’Ajuntament ha fet un co-
municat en el que lamenta la 
mort de José Montesó Llam-
brich, treballador municipal 
des de fa més de 40 anys. 

* Reparada la canonada de 
subministrament d’aigua po-
table al barri de Ferreries.

* Els Bombers van intervenir 
la matinada de dimecres en 
un incendi en un habitatge 
situat al carrer Capellans de 
Tortosa, a la vora de la Cate-
dral. Cap persona va resultar 
ferida.

BREUS

L’Ajuntament de Tortosa duu 
a terme diverses actuacions 
de millora de la via pública en 
diferents punts de la ciutat. 
Una d’aquestes actuacions ha 
tingut lloc al barri de Ferreries 
on s’han ampliat els escocells 
existents i s’ha reposat el pa-
viment de la vorera a la ram-
bla Pompeu Fabra, entre els 
carrers de València i Comerç. 
També s’ha actuat als esco-
cells del carrer Arnes. Unes 
millores que han suposat una 
inversió de 24.905 euros.
Una altra de les millores exe-
cutades per l’Ajuntament ha 
estat la supressió de barreres 
arquitectòniques en una dot-
zena de punts de l’avinguda 
de la Generalitat, entre la pla-
ça del Bimil·lenari i el carrer 
Marina, al barri del Temple. 
Unes obres que han tingut un 
cost de 10.877 euros.
També amb l’objectiu de su-
primir barreres arquitectòni-
ques, aquesta setmana s’estan 
executant rebaixos de vore-
ra dels carrers Enric d’Ossó 
i passeig Moreira, amb una 
inversió de 7.419 euros. Final-
ment, l’Ajuntament de Tortosa 
ha realitzat diverses millores en 
un tram del barranc del Célio 
que permetran millorar el règim 
de desguàs del barranc. Unes 
obres que han suposat una in-
versió de 15.702 euros. 
D’altra banda, informar també 
de l’actuació a Vinallop on “re-
posem els avets al parc Hilari 
Arasa, al costat de les escoles. 
Aquesta és l’acció 165 del Pla 
Cuidem Tortosa. Cuidem tots 
els barris i pobles”.

Millora de la 
via pública

SERVEIS

EMPRENEDORIA

Un total de sis càpsules for-
matives formen el cicle del 
Circuit d’Emprenedoria Ciu-
tat de Tortosa, que arrenca-
rà el pròxim 24 de gener i 
s’allargarà fins al mes de juny. 
Una oferta formativa que 
pretén potenciar la creació 
de noves iniciatives empresa-
rials i que impulsa l’Ajun-
tament de Tortosa amb la 
col·laboració d’institucions, 
centres de formació i enti-

Es presenta el cicle formatiu del 
Circuit d’Emprenedoria 

Ciutat de Tortosa

El compte d’estalvi s’ha 
creat amb 2 milions 

d’una subvenció finalista 
mentre no s’executa, 
uns recursos que no 

poden destinar-se a cap 
altra despesa

tats de les Terres de l’Ebre: 
Baix Ebre Innova, la Cambra 
de Comerç, la URV, l’Ateneu 
Cooperatiu de les Terres de 
l’Ebre, Fundació Gentis i Ins-
titut de l’Ebre. 
El regidor d’Acció Cívica i 
Comunitària, Víctor Grau; la 
regidora de Promoció Eco-
nòmica, Pilar Caballé i re-
presentants de les diferents 
entitats col·laborades, van 
presentar l’oferta formativa.

SOCIETAT

La Demarcació de Terres de 
l’Ebre del Col·legi de Periodis-
tes ha lamentat la mort de la 
coneguda locutora Luz Ace-
ro, als 93 anys. Luz Acero és 
recordada per la ciutadania 
com la veu dels inicis de Rà-
dio Tortosa, on va treballar 
ininterrompudament 43 anys. 
Luz es va incorporar a Ràdio 
Tortosa com administrativa i 
es va posar davant dels micros 
per a substituir a la locuto-
ra principal Emèlia Miravalls, 
quan va partir una afonia. I allí 
va començar una llarga etapa 
radiofònica. La Demarcació 
de Terres de l’Ebre del Col·legi 
de Periodistes va reconèixer la 
seva trajectòria professional 
en la segona edició de la Nit 
de la Comunicació, el 2021. Se 
la recorda especialment per la 
seua veu dolça, destacant el 
programa ‘Discos Dedicados’ i 

Mor Luz Acero, la llegendària 
locutora de l’antiga Ràdio Tortosa

els espais informatius que feia 
amb Josep Àngel Òdena. Ens 
ha deixat una gran referent.

POLÍTICA
L’Ajuntament informa que ha obert un dipòsit bancari 
que permetrà generar uns ingressos addicionals
L’Ajuntament de Tortosa in-
forma que ha obert un dipò-
sit bancari amb els ingressos 
que ha rebut d’una subvenció 
de fons europeus per finançar 
una obra mentre no s’execu-
ta, uns recursos que no poden 
destinar-se a cap altra des-
pesa. Aquest dipòsit bancari 
permetrà generar uns ingres-
sos addicionals que s’incor-
poraran al pressupost mu-
nicipal. “Tenim dos milions 
d’euros afectats a una des-
pesa i, per tant, el seu destí no 
pot ser cap altre que aquesta 
despesa. Amb tot, mentre no 
s’executa aquesta despesa per 
tal d’optimitzar el saldo ban-
cari hem fet el dipòsit”, ha ex-
plicat la regidora d’Hisenda, 
Maria Jesús Viña.
Pel que fa a la procedència 
dels 2 milions, es tracta del 
circuit verd de les muralles, un 
projecte que actualment està 
en fase d’exposició pública. 
“Els ingressos que obtindrem 
del dipòsit bancari genera-

rà uns rendiments monetaris 
que sí que permetran realitzar 
despesa aquest 2024”, ha dit 
Viña, que també ha assenya-
lat: “És un exemple de la bona 
gestió del Govern municipal”. 
Finalment, el Govern muni-
cipal lamenta la ‘demagògia’ 
que realitza el grup de Junts 
per Tortosa. “Junts només fa 
populisme i crítica, no fa cap 

proposta per la ciutadania, 
barreja aspectes de la treso-
reria municipal amb el pressu-
post per intentar confondre a 
la ciutadania, en lloc d’aportar 
alguna cosa positiva”.
Durant la setmana, Junts per 
Tortosa havia comunicat que 
“el govern tripartit ha desti-
nat 2 milions d’euros a obrir 
un compte d’estalvi a una 
entitat bancària del municipi, 
fent evident així la bona salut 
financera del consistori”. Ro-
ger Pedret, regidor de Junts 
per Tortosa va afirmar que 
“esta última operació referma 
que l’Ajuntament està sanejat 
i que la pujada d’impostos és 
innecessària”. La resposta del 
govern municipal no va trigar. 

El Govern municipal 
lamenta la ‘demagògia’ 
que realitza el grup de 

Junts
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a les Terres de l’Ebre, impulsat 
per Lo Pati. Franco ha creat 
una peça exclusiva per a l’oca-
sió i la seua participació en el 
festival és fruit d’un gran esforç 
del centre d’art ampostí per 
portar a la capital del Montsià 
una artista de renom. XYZ és 
un certamen biennal creat amb 
la voluntat de generar un espai 
de comunicació i experimen-
tació entre l’art contemporani 
i la ciutadania.

Anaisa Franco instal·larà una gran 
obra a la façana fluvial d’Amposta

Cosmic Eye és el nom de la 
peça tridimensional, de gai-
rebé cinc metres de diàme-
tre, que l’artista Anaisa Franco 
exposarà a la façana fluvial 
d’Amposta, a l’alçada de la pla-
ça del Poador, a partir del mes 
de febrer. L’artista multimèdia, 
escultora i dissenyadora de 
carrera internacional ha estat 
seleccionada pel comissariat 
d’XYZ, el festival d’instal·laci-
ons a emplaçaments singulars 

SERVEIS
L’Hospital d’Amposta completa la renovació 
d’aparells amb un dispositiu de 
radiografies d’alta tecnologia
L’Hospital Comarcal d’Am-
posta disposa d’un nou apa-
rell de raigs X per al servei de 
radiologia. Aquesta adquisi-
ció, amb un cost de 265.000 
euros, completa una inver-
sió de 2 milions d’euros en 
renovació tecnològica que 
s’ha fet els últims cinc anys 
al centre hospitalari ampos-
tí. Com ha destacat Montse 
Pinyas, supervisora del ser-
vei de radiologia de l’Hos-
pital d’Amposta, es tracta 
d’un aparell “d’energia dual” 
que permet tenir fins a tres 
imatges toràciques -una ra-
diografia comuna, una de les 
parts toves i una de les parts 
òssies-, amb una sola expo-
sició del pacient. “Tenir una 
nova sala radiològica per-
met fer proves de contrast 
per descongestionar la prin-
cipal”, ha assenyalat. L’últim 

Programa 
Foment de 

l’Ocupació Local 
de la Diputació

any, s’han fet 44.000 proves 
diagnòstiques al centre.
L’alcalde d’Amposta, Adam 
Tomàs, ha destacat que 
l’Hospital Comarcal ha de 
continuar rebent dotacions 
d’eines i recursos per oferir 
“el servei de qualitat que es 
reclama” als professionals 
que hi treballen. Tomàs ha 
assenyalat que el pressupost 
del centre hospitalari s’ha in-
crementat enguany en 4 mi-
lions d’euros, fins als 28 mili-
ons. “Demostra la voluntat de 
continuar donant un servei 
de referència a la comarca, i 
l’aposta clara de l’Ajuntament i 
dels professionals de l’Hospital 
de ser un referent en l’àmbit 
de la salut al territori”, ha rei-
vindicat el batlle i president 
del Consell d’Administració de 
l’Hospital d’Amposta. (ACN)

OCUPACIÓ

Mig centenar de torres, talaies 
i talaiots dels Països Catalans 
es van encendre dissabte si-
multàniament amb bengales 
de fum per denunciar el dra-
ma migratori del Mediterrani. 
Una de les torres participants 
fou la de la Carrova d’Am-
posta, una fortificació que ha 
canviat la funció original de 
guàrdia per la sensibilització. 
La iniciativa, coordinada per 
l’Institut Ramon Muntaner, 

Mig centenar de torres, talaies i talaiots es van encendre 
simultàniament per denunciar el drama migratori

va pretendre donar un “toc 
d’alerta” per tractar qüestions 
com la integració i l’acollida 
dels immigrants, a la vega-
da que reivindica el patrimoni 
cultural i històric. A les Terres 
de l’Ebre, Tortosa es va afegir 
enguany a la iniciativa en una 
data que coincideix amb la 
caiguda de la ciutat en mans 
dels franquistes. 
L’acte va vincular la defensa 
dels drets humans amb la me-

L’Ajuntament d’Amposta re-
força la neteja dels carrers 
amb la contractació subven-
cionada de dues persones, 
que s’han incorporat com 
a peons de neteja viària. El 
contracte, que té una tempo-
ralitat de sis mesos, està sub-
vencionat per la Diputació en 
el marc del programa Foment 
de l’Ocupació Local 2023. El 
programa es dirigeix a perso-
nes aturades i inscrites com 
a demandants d’ocupació al 
Servei d’Ocupació de Catalu-
nya. Paral·lelament, la finalitat 
de l’acció recau en promou-
re la creació d’ocupació mit-
jançant el finançament de les 
despeses derivades per la con-
tractació temporal d’aquestes 
persones aturades per a la rea-
lització d’obres i serveis d’inte-
rès general i social.

mòria històrica. 
Pel que fa a la Torre de la Car-
rova d’Amposta, un cop més 
foren els membres de la Colla 
de Diables Lo Minotaure els 
que van encendre les dues 
bengales de fum vermell que 
van recrear la comunica-
ció amb la fortificació veïna 
de Campredó, que també es 
va afegir a la proposta, com 
també ho va fer la Torre dels 
Moros de la Ràpita. (ACN)
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Obres de millora de la 
mobilitat i de la seguretat en 
un dels accessos al municipi

Aquesta setmana s’han iniciat 
les obres de millora de la mo-
bilitat i de la seguretat de la 
TV3454 en la rotonda d’accés 
al municipi per l’avinguda Go-
les de l’Ebre. 
Aquestes obres també perme-
tran la construcció d’una pas-
sarel·la d’accés per a vianants 

DELTEBRE

al Centre Esportiu del Delta. 
Aquesta actuació, finançada 
per la Generalitat de Catalu-
nya, s’emmarca en el projecte 
d’arranjament de la TV3454 
que s’ha gestionat i reclamat 
des del Govern municipal de 
l’Ajuntament de Deltebre.

Aigües de 
Catalunya 

començarà a 
operar l’1 de 

febrer
L’1 de febrer començarà a 
operar la nova adjudicatària 
del servei d’aigua potable i cla-
vegueram de Deltebre, Aigües 
de Catalunya. Així ho ha avan-
çat a Canal TE Andreu Curto, 
portaveu del govern municipal 
i tinent d’alcalde de l’àrea Del-
tebre Eficient. Un procés que 
ha sigut llarg i costós degut 
als problemes que van sorgir 
amb l’anterior concessionària, 
després que se’ls rescindís el 
contracte. I és que in extremis 
es va arribar a un acord extra 
processal per evitar anar a ju-
dici. Un dels principals objec-
tius que s’ha marcat l’Ajunta-
ment és el de millorar la xarxa 
d’abastiment, que actualment 
només té un rendiment del 
30% de l’aigua que circula.
(Delta.cat)

Valèria Iglesias i Casanova, 
primera deltebrenca 

de l’any

El dia 1 de gener, a les 
22.45h, va néixer la primera 
deltebrenca de l’any. 
Es tracta de Valèria, filla de 
Roser Casanova i Eugeni 
Iglesias. 
L’alcalde de Deltebre, Lluís So-
ler, acompanyat dels tinents 

d’alcaldia Robert Bertomeu 
i Francisco Castro, i la regi-
dora Vicky Albiol, van visitar 
la família i els van lliurar un 
petit obsequi per celebrar 
aquesta gran notícia. 
“Moltes felicitats i benvingu-
da Valèria!”.

PAÜLS

Paüls també viurà la Festa 
de Sant Roc, aquest cap 
de setmana. Demà dis-
sabte tindrà lloc la Missa a 
l’ermita de Sant Roc, a les 
10:30h. I posteriorment,  
Dinar popular al Casal. 
“Patata i costella, salsitxa, 
baldana i panoli, pa amb 
all i oli, i vi”. A les 19:30h, 
tardeo a càrrec de DJ Xavi 
Celma, organitzat per l’As-
sociació de Joves de Paüls, 
al Casal. A més d’altres ac-
tivitats festives, destacar la 
missa, i després, benedic-
ció dels animals a la Plaça 
Major, el diumenge a les 
12 hores. L’Ajuntament ha 
comunicat que no es po-
dran estacionar vehicles a 
la plaça de Sant Roc, demà 
de les 8h a les 13h. Tampoc 
el diumenge, de les 10h a 
les 13.45h, a la Plaça Major.

Festa de Sant 
Antoni

Tere Gilabert, presidenta del Club 
Nàutic Ampolla. 

Gilabert rellevarà Jordi 
Brull, qui va estar al 
capdavant del Club 

Nàutic durant més de 
trenta anys

L’AMPOLLA

El Club Nàutic Ampolla va ce-
lebrar eleccions aquest dis-
sabte, i la candidatura encap-
çalada per Tere Gilabert va ser 
l’escollida pels socis i sòcies 
d’aquesta entitat. Gilabert re-
llevarà Jordi Brull, qui va estar 
al capdavant del Club Nàutic 
Ampolla durant més de trenta 
anys. La candidatura de Gila-
bert es va imposar amb el su-
port del 74% dels socis que van 
anar a votar el passat dissabte. 
La nova presidenta va agrair 
l’aval obtingut i es va mostrar 
il·lusionada en esta nova etapa 
que s’inicia ara al Club Nàutic.
Gilabert va explicar que entre 
els objectius de la nova junta 
hi ha impulsar activitats per a 
joves, i fer arribar els esports 
nàutics a les escoles i instituts 
de l’Ampolla i el seu entorn.
Segons informa delta.cat,   
coincidint amb l’entrada de la 

Tere Gilabert, nova presidenta 
del Club Nàutic

nova junta s’ha conegut també 
que l’empresari Javier Reverté, 
conegut com el ‘Xapo’ i actual 
alcalde de la Rapita, es farà càr-
rec de la gestió  del restaurant 

Prova pilot per 
saber quants 

sediments 
poden 

transportar els 
canals de reg 

Acció Climàtica licita un es-
tudi sobre la capacitat de 
transport de sediments dels 
canals de reg del delta de 
l’Ebre. El pressupost és de 
353.219 euros. El projec-
te tindrà finançament dels 
Next Generation. L’estudi 
permetrà fer una estimació 
del volum màxim de llims 
que podrien moure’s pels 
canals i com es dipositarien 
als arrossars. “Caracteritza-
rem els sediments, la quan-
titat, els cabals per diposi-
tar-los als arrossars i donar 
fermesa a la zona del Delta”, 
ha explicat Anna Barnadas, 
secretària d’Acció Climàtica.

DELTA

del Club Nàutic, després que 
hagi sortit a licitació la con-
cessió de l’espai fins ara re-
gentat per la família Montero. 
La nova junta del Club Nautic 
estarà integrada per Tere Gi-
labert a la presidència, Jaume 
Escrivà com a primer vice-
president, Juani Piñana  se-
gona vicepresidenta,  Mercè 
Cabrera  secretària, i Carlos 
Muñoz  i  Pere Curto com a  
tresorer i defensor del soci.
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El municipi de Tivenys ja 
està preparat per a les fes-
tes de Sant Antoni, les festes 
d’hivern. 
Des de l’Ajuntament de la 
localitat han manifestat 
que “ens fa molta il·lusió  el 
programa d’actes que hi ha 
previst per les Festes de Sant 
Antoni 2024. Torna l’oferta, 
el dinar de l’olla, la publica-
ta,... i arriba el ball de tarda, 
la gimcana cremada, “la ta-
pada”, i moltes sorpreses 
més!. Volem posar la cultura 
popular al centre una vega-
da més, volem seguir recu-
perant i estimant la nostra 
festa d’hivern, i ara ha arribat 
el moment. Des d’avui i fins 
al diumenge dia 21 de gener, 
a Tivenys tornem a estar de 
festa, prepareu-vos joves i 
grans”.

TIVENYS
Festes de Sant 

Antoni, les 
festes d’hivern

L’AMETLLA

La gran quantitat d’activitats 
que ja s’han convertit en tra-
dicionals durant la Candelera 
a l’Ametlla de Mar, fa neces-
sari que s’hagin de programar 
més enllà dels dies de Festa 
Major, per evitar que s’hagin 
de simultanejar i coincidir en 
dies i hores.
Ja fa anys que el cap de set-
mana previ s’ha concebut 
com un preludi de la festa, un 
avançament d’alguns actes 
que fan d’introducció als dies 
grans en honor a la patrona.
Aquest any, la Candelera s’ini-
cia el dimecres dia 31 de ge-
ner amb el Pregó, i clourà el 
diumenge dia 4 de febrer amb 
els focs d’artifici. Així i tot, a 
partir del divendres 26 de ge-
ner ja es podrà començar a 
agafar el pols amb els actes 
del preludi i algunes de les 
activitats més esperades.
Aquest any la representació 

El preludi de la Festa Major servirà per 
agafar el pols a la Candelera

ROQUETES

teatral del Grup Escènic de la 
S.C.E.R de l’Ametlla de Mar, 
de l’obra “La casa de Bernarda 
Alba” de Federico García Lorca, 
tindrà dues actuacions els dies 
26 i 27 a les 22h.
Dissabte 27 de gener també 
s’organitza, per una banda, la 
IV trobada de Gegants en me-
mòria de Cirildo Vila, i per l’al-
tra, el Correbars amb la xaran-
ga Suquet Calero dels Quintos 

i Quintes del 2004.
De cara a diumenge dia 28 
s’ha organitzat, a partir de les 
12h, el Concert de Festa Ma-
jor de la Banda de la Cala.
Al llarg d’aquests tres dies 
previs, també tindran lloc al-
tres activitats musicals i es-
pectacles de nit. Com és ha-
bitual, l’esport també estarà 
present durant aquests tres 
dies.

Es posa en marxa el Pla Educatiu de l’Entorn
El Departament d’Educació, 
en col·laboració amb l’Ajun-
tament, posa en marxa el Pla 
Educatiu d’Entorn (PEE) a les 
escoles de l’Aldea, consolidant 
així un compromís constant 
amb la millora de les oportuni-
tats educatives. Sota la direcció 
de la Regidora d’Acció Cultural 
i Educativa, Annabel Blanch, 
aquest programa té com a 
objectiu connectar els apre-
nentatges formals i no formals 
per afavorir l’accés equitatiu a 
l’educació.
Els Plans Educatius d’Entorn 
(PEE) són una iniciativa que 
es desenvolupa des del curs 
2005-2006, centrant-se en la 
creació d’una xarxa estable i 
continua de suport a la comu-
nitat educativa dels 0 als 20 
anys. A través de la col·labora-
ció amb recursos municipals i 
altres entitats culturals, socials 
i esportives, es busca construir 
una proposta diversificada que 
contribueixi a l’èxit educatiu 
dels infants i joves del municipi.  
Annabel Blanch, Regidora 
d’Acció Cultural i Educati-

L’ALDEA

va, destaca que “la concessió 
d’aquest Pla Educatiu d’Entorn 
representa un repte important 
i una gran oportunitat per des-

plegar accions educatives que 
beneficiaran a tots els xiquets i 
xiquetes de l’Aldea, i als centres 
educatius. Aquesta eina millo-

rarà l’equitat i la integració dels 
alumnes i ajudarà els nostres 
docents a fer front als reptes 
als quals s’enfronten dins i fora 
de l’aula. Des de la Regidoria, 
en coordinació amb els serveis 
tècnics dels Serveis Territorials 
d’Educació, hem fet un esforç 
important per posar en marxa 
aquest PEE i poder iniciar el 
més aviat possible les classes 
de reforç a les dues escoles 
de la població i, de fet, el pas-
sat 8 de gener ja es van poder 
iniciar aquestes classes amb 
total normalitat als dos cen-
tres educatius. A més d’aquest 
bloc important que represen-
ten les classes de reforç, el 
PEE ens permetrà optimitzar 
els recursos aportats per part 
de l’Ajuntament i del Departa-

ment i portar a terme accions 
en coordinació amb tots els 
agents educatius del poble, 
com l’Escola Bressol, l’Escola 
de Música, i també amb les di-
ferents entitats dedicades a la 
cultura i l’esport”. Amb una do-
tació econòmica ordinària que 
cobreix despeses per fomentar 
l’èxit escolar i la participació 
de les famílies, l’Ajuntament 
assumeix la part restant entre 
l’aportació del Departament i el 
cost total del PEE. Aquest pla es 
concentra en diversos objec-
tius generals, com contribuir 
a l’èxit educatiu, connectar la 
potència educativa del territo-
ri, acompanyar l’alumnat amb 
més necessitats socioeducati-
ves, i oferir una gamma diver-
sificada d’activitats extraesco-
lars. La concessió d’aquest PEE 
genera una gran satisfacció per 
les oportunitats educatives que 
brinda, així com per la coope-
ració efectiva entre les escoles, 
altres agents educatius i l’Ajun-
tament, consolidant la creació 
d’una comunitat educativa i lo-
cal cohesionada.

El Pla Educatiu 
d’Entorn impulsa 

oportunitats educatives 
per a infants i joves a 
les escoles de l’Aldea

El passat dissabte va tenir 
lloc el primer taller de l’any 
del Cicle Eduquem en Família, 
“Artteràpia en Família” a la Bi-
blioteca. Les famílies assistents 
van poder gaudir d’un espai de 
joc, creació i expressió a través 
de l’art en les seves diferents 
disciplines: la música, el ball, 
la plàstica, pintura... que va 
permetre establir connexions 
i vincles emocionals entre pe-
tits i grans. Es va poder experi-
mentar amb diferents textures, 
colors, elements i sensacions 
per deixar aflorar l’artista que 
tothom portem a dins. El ci-
cle està organitzat per l’Àrea 
de Servei a les Persones de 
l’Ajuntament, que programa 
durant l’any una sèrie de xer-
rades i activitats de temàtica 
variada per donar eines, re-
cursos i acompanyament a 
les famílies. 

Cicle Eduquem 
en Família 
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SANT JAUME D’ENVEJA
El GALP Mar de l’Ebre s’adhereix a ARCA

L’assemblea general del 
GALP Mar de l’Ebre celebra-
da a Sant Jaume d’Enveja ha 
aprovat, entre d’altres qües-
tions, l’adhesió de l’entitat 
a l’Associació d’Iniciatives 
Rurals de Catalunya (ARCA). 
Aquesta associació és la xar-
xa regional de desenvolupa-
ment rural de Catalunya, que 
dona suport i representa als 
Grups d’Acció Local (GAL) 
catalans, i que ara també 
agruparà els GALP pesquers. 
Amb la incorporació del 
GALP Mar de l’Ebre, aquesta 
entitat d’abast nacional re-
formularà els seus objectius 
per tal d’incorporar la ves-
sant marítima i pesquera a la 
seva activitat.
El president del grup, Euse-
bio Rosales, ha fet una valo-
ració molt positiva d’aquesta 
adhesió, i ha agraït la gene-
rositat dels GAL per tal d’ac-
ceptar reformular els seus 
estatuts, i donar cabuda al 
desenvolupament local par-

ticipatiu en l’àmbit de l’econo-
mia blava.
D’altra banda, l’assemblea 
del GALP també ha apro-
vat el pressupost de l’enti-
tat pel 2024, que ascendeix a 
153.471,68 euros, i la propos-
ta de quotes pels associats. 
Al mateix temps, també s’ha 
donat compte del resultat de 
l’avaluació de la convocatò-
ria d’ajuts del 2023. En aquest 

Mor el conductor 
d’un vehicle en 
precipitar-se al 

canal a la carretera 
entre la Ràpita i 

Poblenou
El conductor d’un turisme va 
morir dimecres en un acci-
dent a la carretera IMT-1 que 
connecta la Ràpita amb Po-
blenou. El sinistre es va pro-
duir al punt quilomètric 4,2. 
Per causes que encara s’es-
tan investigant, un vehicle va 
sortir de la via, va bolcar i va 
caure a un canal situat a prop 
del pont de l’Encanyissada, 
d’una via que és coneguda 
com la carretera de la Vergo-
nya. La víctima és un home de 
59 anys, veí del Poblenou del 
Delta. Era l’únic ocupant del 
cotxe accidentat. El veí del 
Poblenou mort en l’accident 
era l’històric militant del PSC 
Dionisio Cano, persona molt 
carismàtica i estimada.

ACCIDENT

sentit, a la convocatòria de 
l’any passat es van seleccio-
nar i subvencionar 23 projec-
tes, el 39% dels quals han estat 
projectes privats; un 35% han 
estat projectes pesquers/aqüí-
coles; un 13% projectes pú-
blics, i un 13% projectes amb 
una finalitat social. D’aquests 
23 projectes, un 57% han estat 
projectes productius, i un 43% 
projectes no productius. Del-

tebre ha estat el municipi on 
més projectes s’han finançat 
amb un total de 8, seguits de 
la Ràpita amb 6, 2 projectes 
a l’Ametlla de Mar, Amposta, 
Sant Jaume d’Enveja i l’Am-
polla, i 1 a Alcanar. Final-
ment, l’assemblea general 
del grup ha aprovat també la 
proposta de comissió avalu-
adora dels ajuts per a l’anua-
litat 2024, així com una mo-
dificació dels estatuts pel tal 
de canviar l’exercici social de 
l’entitat.

L’assemblea general 
també aprova el 

pressupost ordinari 
per l’anualitat 

2024 i la comissió 
avaluadora 
dels ajuts

SANT ANTONI

Les Terres de l’Ebre viuen intensament la Festa de Sant Antoni, patró dels animalets. Són les festes d’hivern i també les Festes Majors per a municipis com el 
Perelló, que ahir, entre altres actes, va gaudir de la gran Festa del Calmant. Dimecres va ser el dia del patró. Els dies festius enfilen la recta final aquest cap de 
setmana. A Ascó la festa està considerada una Festa Patrimonial d’Interès Nacional. La tradició es manté intacta. ‘Que Sant Antoni mos guardo!’.

ASCÓ EL PERELLÓ

MÓRA D'EBREEL PERELLÓ MÓRA D'EBREASCÓ
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SECRETS pretén ser una finestra a la diversitat, a la riquesa musical d’arreu, on 
les escenes emergents tinguin un paper important per a ser degustades, tant 
per al públic ja sensibilitzat com per al públic curiós. Dels cinc concerts pro-
gramats, que tindran lloc durant el primer trimestre d’aquest any, quatre seran 
a la Sala Polivalent de l’Antic Molí de César Martinell, i un a l’ermita del Loreto.

Ulldecona presenta una nova edició de SECRETS

ALCANAR
Cemex provarà una planta per convertir 
residus en hidrogen, subvencionada amb 
fons europeus
La multinacional cimentera 
Cemex ha anunciat que pro-
varà a la seva fàbrica d’Alca-
nar, una nova planta per con-
vertir residus en hidrogen “a 
escala de demostració”. Ho 
farà en el marc del projecte 
HYIELD, del qual formen part 
diverses empreses i entitats 
europees i estatals, que ha 
aconseguit una subvenció de 
10 milions d’euros de la con-
vocatòria Horitzó Europa de la 
UE. Segons l’empresa, la nova 
instal·lació que acollirà la fà-
brica de Cemex preveu pro-
cessar més de 2.000 tones de 
residus per aconseguir prop 
de 400 tones d’hidrogen verd, 
que es provarà per a diferents 
usos industrials com ara com-
bustibles nets o producció de 
fertilitzants, entre d’altres.
El comunicat corporatiu deta-
lla que a Europa es produeixen 
anualment uns 300 milions de 

tones de residus, amb el po-
tencial de produir més de 30 
milions de tones d’hidrogen 
renovable. El projecte HYIELD 
vol abordar aquesta possibili-
tat al llarg de quatre anys, bus-
cant la integració de tecnolo-
gies i processos per “convertir 
de forma eficient fluxos de 

L’Agrícola del Camp es prepara 
per agafar la gestió directa de 

la benzinera
La Cooperativa Agrícola del 
Camp de Santa Bàrbara s’es-
tà preparant per prendre el 
control directe de la gestió 
de la benzinera local després 
de l’expiració de la concessió 
de 25 anys. En una entrevista 
de la Plana Ràdio amb Josep 
Lluís Cardona Gavaldà, presi-
dent de la cooperativa, es va 
explicar el procés i els reptes 
que afronten en esta transició.
“Han expirat els 25 anys del 
dret de superfície, que se’n 
diu, el 31 de desembre; a partir 
d’estudiar les diferents ofertes 
que hi havia i les avaluacions 
que s’han fet, el consell rec-
tor de la cooperativa va creure 
convenient que la cooperativa 
passés a la gestió i explotació 
directa d’esta benzinera. Això 
és el que estem fent”, explica 
el president de la cooperativa.
Tot i tenir les instal·lacions 
preparades des de l’1 de ge-

ner, s’enfronten a obstacles 
burocràtics, amb l’esperança 
d’obtenir els permisos neces-
saris per a subministrar carbu-
rants en el futur pròxim.  “Amb 
el pas a la gestió directa, des de 
la cooperativa esperen acon-
seguir els possibles avantatges 
per als consumidors, donant 
“el millor servei al millor preu, 
tot i que els carburants tenen 
preus canviant cada dia. Reta-
llarem els marges en benefici 
del soci o del client”. (La Plana 
Ràdio) 

SANTA BÀRBARA

residus biogènics en hidrogen 
verd d’alta puresa a un cost 
molt competitiu”. Tot plegat, 
apunten, ha de permetre “de-
mostrar la seva aplicació per 
ajudar a descarbonitzar dife-
rents sectors, com el transport 
marítim, l’aviació i la indústria 
intensiva d’energia”.

L’Ajuntament de la Ràpita ha informat de la renovació de la senyalització viària 
a la plaça del Mercat i el manteniment i neteja de la zona del Maset. “A més, 
continuem treballant en tasques de recollida de deixalles dels incívics que no 
només ho són al poble sinó també a la muntanya”.

La Ràpita: renovació de la senyalització viària 

Aquesta setmana han començat les modificacions per a la transformació del nou 
sentit vial del carrer Major de Sant Jaume d’Enveja. “Una millora, que l’equip de 
govern actual contemplava al seu programa, que pretén facilitar la circulació dels 
vehicles i afavorir el comerç local. La nova direcció d’un sol sentit, des de la far-
màcia fins a la rotonda del canal, no només facilita la circulació als conductors 
locals sinó que també fa del nostre poble un destí turístic més accessible”.

Sant Jaume inicia els treballs per al canvi de 
sentit del carrer Major

La Mancomunitat de la Taula del Sénia, després de presentar al Ministeri per a la 
Transició Ecològica i el Repte Demogràfic, el projecte “Pedra seca del Territori 
Sénia” ha obtingut un ajut de 126.882€ per realitzar la formació de 7 treballa-
dors, durant 6 mesos, en tasques d’aprenentatge de restauració i construcció 
de pedra seca, a càrrec d’un docent amb formació i experiència.

Ajut al projecte “Pedra seca del Territori Sénia”

montsià
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Junts pel Pinell ha aclarit aquest dimecres que “la bestreta del Fons de Tran-
sició Nuclear arribarà en breu a l’Ajuntament del Pinell de Brai, ja que s’ha 
demorat després de patir uns problemes informàtics que han fet que certs 
documents que es requerien de l’any 2022, quan encara no estàvem al govern, 
arribessin amb retard. Som conscients que aquests diners són una oportunitat 
per portar el poble del Pinell allí on es mereix ja que, després de tants anys 
sense prosperar, és el que ens mereixem tots els pinellans i pinellanes. Per això 
tenim projectes innovadors que impulsen el turisme, les noves tecnologies 
i l’energia renovable. És trist que des de l’oposició es vulgui fer populisme i 
plantejar una mà estesa per aconseguir-los, quan són sabedors que estan a 
punt d’entrar els diners. Pensem que és poc ètic sembrar la incertesa en la 
població a base de mitges veritats per deixar malament el govern”.

Junts pel Pinell assegura que la bestreta
del Fons de Transició Nuclear “arribarà en breu”

Els treballs d’adequació del complex arqueològic del poblat de Sebes, a Flix, 
han finalitzat aquesta setmana. L’objectiu de la intervenció ha estat salvaguar-
dar les restes arqueològiques, així com adequar l’espai per fer-lo visitable.

Finalitzen els treballs d’adequació del jaciment 
arqueològic del poblat de Sebes a Flix

El Carnaval de Tivissa arriba el dia 10 de febrer. La gran novetat serà el canvi d’ubi-
cació de les festivitats principals al sambòdrom tivissà, ubicat al carrer Muntanya. 
En un esforç per fomentar el suport als comerciants locals, aquest any els premis 
del Carnaval de Tivissa es lliuraran en forma de vals de descompte que podran 
ser bescanviats als establiments participants. El Carnaval de Tivissa continuarà 
oferint un programa ric en diversió, amb desfilades espectaculars, concursos de 
disfresses, música en viu itinerant, DJ’s, Rua de la Gresca i un sopar popular per a 
tots els inscrits al concurs de disfresses.

Tivissa es prepara per viure el Carnaval 2024

GANDESA
La Ruta Tapa Porca

torna per Sant Antoni
Des del divendres passat fins 
el diumenge 28 té lloc a Móra 
d’Ebre la X Ruta Tapa Porca. 
Aquesta cita al calendari gas-
tronòmic d’hivern concentra 
les propostes de nou establi-
ments de la localitat que ofe-
reixen en el marc de la festa 
de Sant Antoni racions, pinxos, 
hamburgueses i tapes elabo-
rats amb la carn de porc com 
ingredient principal, guisats 
amb l’originalitat dels cuiners 
locals. La regidora de Comerç, 
Lorena Sastre, ha assenya-
lat que “amb la ruta es busca 
que la gent pugui disfrutar de 
la festa i alhora generar caliu 
als bars i establiments de la 
localitat, un argument perquè 
la gent surti de casa en unes 
dates en les la temperatura 
exterior no anima a la vida al 
carrer”. El Poliesportiu, Al lio, 
la Beerreria, el Bar-restaurant 
Sam, l’Hostal gastronòmic La 
Creu, el Bar Avenida, El Casal, 
el Cafè Noisette i Free Man 

fan plantejaments com rul·los, 
galtes, orella, botifarra, farce-
llets, secret, amb fideus, en 
burguers o estofats. Els par-
ticipants de la ruta poden se-
gellar una butlleta,  participar 
en l’elecció de la millor tapa 
porca, i en el sorteig de 3 vals 
per valor de 60 euros, diposi-
tant fins el 9 febrer la butlleta 
a l’Ajuntament o als establi-
ments implicats. Per només 4 
euros els comensals podran 
tastar una d’aquestes tapes a 
concurs i una beguda. 
(Més info a les planes 9 i 24)

MÓRA D’EBRE
Carles Luz denuncia “la política barroera” 
d’Alternativa per Gandesa
L’alcalde de Gandesa i porta-
veu de Junts, Carles Luz, vol 
manifestar “el rebuig a l’ús par-
tidista que Aubanell està fent, 
criticant les tasques internes 
de l’Ajuntament de Gandesa. 
És cert que l’Ajuntament no ha 
presentat els comptes anuals a 
la Sindicatura de Comptes, fet 
que provoca la retenció de les 
subvencions de la Generalitat, 
una situació que es resoldrà 
en les properes setmanes. No 
obstant això, també és cert que 
el Fons de Transició Nucle-
ar no s’ha perdut; actualment 
està retingut fins a la presen-
tació dels comptes”.
Carles Luz afegia que “vull re-
cordar al Sr. Joan Aubanell que 
l’any 2011, quan CiU va assumir 
l’alcaldia, fins aquell moment 
governada per Alternativa, hi 
havia dues anualitats compta-
bles pendents de presentar a la 
sindicatura, patint exactament 
la mateixa situació que ara. En 
aquell moment, el govern de 

CiU no va recórrer al popu-
lisme ni al partidisme, perquè 
el nostre tarannà és treballar 
per la ciutat de Gandesa, i així 
ho vam fer”. D’aquesta forma, 
l’alcalde respon al portaveu 
del grup municipal Alternativa 
per Gandesa, Joan Aubanell, 
que es va mostrar preocupat 
perquè “l’Ajuntament de Gan-
desa, no ha pogut cobrar els 

174.000 € del primer paga-
ment dels Fons de Transició 
Nuclear. Sembla que l’impedi-
ment vindria perquè l’Ajun-
tament no està al corrent de 
les seves obligacions amb la 
Generalitat, un fet que a més 
d’afectar els diners del Fons, 
també impedeix, ara per ara, 
que es rebi cap altre recurs 
provinent d’aquesta institu-
ció, i això podria tenir con-
seqüències negatives per a la 
tresoreria municipal”. El regi-
dor republicà va advertir que 
“el nostre poble no pot dei-
xar passar aquesta oportunitat 
històrica”, a la vegada que va 
recordar que “és responsabi-
litat del govern municipal de 
Junts i PP resoldre aquesta 
situació de manera immediata 
amb la Generalitat”. Tanma-
teix, Aubanell va afirmar que 
“pel bé del poble, ens posem 
a disposició del govern mu-
nicipal per ajudar en allò que 
puguem”.

Carles Luz, alcalde de Gandesa.
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L’AMPOLLA

L’Ajuntament de l’Ampo-
lla ha millorat el camí que 
connecta la zona esportiva 
municipal amb la carretera 
N-340. Aquest vial és una 
de les entrades al municipi i 
dona accés a diversos equi-
paments com el Camp Mu-
nicipal de Futbol, el Polies-
portiu Jordi Pitarque Ceprià, 
les pistes de tennis, la deixa-
lleria municipal i el magat-
zem de la Brigada Municipal. 
A causa de l’alt trànsit rodat 
que té diàriament aquest camí 
i de les pluges, s’havien format 
sots i escorrenties d’aigua, so-
bretot als laterals de la via. A 
això se li havia de sumar que 
s’havia desgranat el ferm exis-
tent. 
L’arranjament del tram de 
vial del Lligallo de la Bassa 
de Fornós ha consistit a des-
brossar els laterals del camí i 

L’Ajuntament millora 
l’accés nord al municipi

realitzar una rasa de desguàs 
de les aigües que s’acumulen 
en un dels costats propers a 
la carretera N-340, amb l’ob-
jectiu d’evitar que l’acumula-
ció de les aigües grati el ferm 
asfàltic nou. 
A més, s’han cobert els sots 
existents i s’ha posat aglo-
merat asfàltic en calent ti-
pus D12 de 5 centímetres de 
gruix. Per acabar, s’han pin-
tat les línies laterals de tot el 
tram. 
Les obres han durat una set-
mana i han suposat una in-
versió de 123.401,10 euros 
amb IVA inclòs.
Segons l’alcalde, Francesc 
Arasa, “arranjar i millorar les 
condicions del camí del Lli-
gallo de la Bassa de Fornós 
era una de les prioritats que 
teníem en aquest nou man-
dat”.

Les XXXII Jornades Culturals 
Anuals de Benifallet arriben al 
seu final. Ho faran amb un tast 
d’olis, demà dissabte 20 de 
gener, a càrrec de Marisa Díaz. 
Serà a les 12 hores al Centre 
Polivalent. I a la tarda es po-
drà gaudir d’una bona clotxa. 
D’altra banda, avui divendres 
19 de gener, s’efectuarà la 
presentació del llibre ‘Relats 
dels tres rius’ de l’autor Jau-
me Arbiol. A l’acabar hi haurà 
una xerrada amb l’autor. Serà 
també al Centre Polivalent, a 
les 19 hores.

Finalitzen 
les Jornades 

Culturals

BENIFALLETL’ALDEA

Protecció Civil ha desactivat, 
la matinada d’aquest dime-
cres, l’alerta del Pla especial 
d’emergències per accidents 
en el transport de mercaderies 
perilloses per carretera i fer-
rocarril a Catalunya (Transcat), 
per la fuita d’hidrocarbur en 
estat gasós que va tenir lloc 
dimarts en un camió de mer-
caderies perilloses a l’AP-7, en 
sentit sud, al terme municipal 
de l’Aldea. Fonts dels Bombers 
i del 112 van indicar que l’avís 
s’ha rebut a les 10.31 hores. 
El conductor del vehicle, que 
transportava 20 tones de bar-
reja d’hidrocarburs gasosos 
liquats, va ser el que va de-
tectar la incidència i va decidir 
aturar-se al voral per precau-
ció.

Es desactiva 
l’alerta del Pla 

Transcat

ROQUETES

Des de l’Ajuntament de Ro-
quetes han presentat esta 
setmana la nova dotació de 
vehicles a disposició de la 
brigada municipal, un d’ells 
100% elèctric, que con-
tribuiran amb la reducció 
d’emissions perjudicials per 
al medi ambient i “així con-
tinuar executant les tasques 
diàries que mantenen en or-
dre la nostra estimada ciu-
tat”.

Nova dotació 
de vehicles

CAMPREDÓ Aprovació del 
pressupost 

exercici 2024
Al ple ordinari de la Junta Ve-
ïnal de Campredó es va apro-
var el pressupost per a l’exer-
cici 2024.
“És un pressupost que s’adap-
ta a la realitat de Campre-
dó. És el més elevat que s’ha 
aprovat mai: 786.038,88 eu-
ros”.
En el capítol d’inversió desta-
quen els 63.000€ en instal·la-
ció fotovoltaica, i els 100.000€ 
en terrenys i edificis. 
“Serà un any dedicat, entre 
altres prioritats, a redactar 
projectes per als propers 4 
anys. En el capítol de per-
sonal, s’amplia l’horari de la 
neteja. Els capítols de serveis 
i manteniment s’incremen-
ten un 48% i puja la partida a 
123.000 euros. En el capítol 
d’ingressos s’actualitzen els 
preus públics (piscina, guals, 
activitats…), que fan que a poc 
a poc el pressupost s’hagi in-
crementat”. 
Finalment, des de la Regidoria 
de Finances es comunicava el 
moment econòmic que viu 
Campredó: “No tenim deute 
viu”.

“Acció rere acció 
busquen confondre la 
ciutadania i pertorbar 

la convivència”

“Des d’ERC-Campredó Poble volem posar de manifest 
l’actitud malintencionada de Junts per Campredó”
El passat 12 de gener l’Ajun-
tament de Campredó va cele-
brar un ple ordinari que incloïa 
en l’ordre del dia el tancament 
de l’exercici 2022. Aquest 
tancament va ser aprovat per 
majoria absoluta amb els vots 
a favor de ERC-Campredó 
Poble i els vots en contra de 
Junts per Campredó.
Segons ERC-Campredó Po-
ble, el més destacat d’aquest 
exercici és l’execució en des-
pesa d’1.002.881,22 €, import 
que suposa al voltant d’un 
50% més del que preveia el 
pressupost del 2022, que eren  
669.872,54€. L’Ajuntament de 
Campredó, com altres ajunta-
ments, va poder incrementar 
aquesta despesa perquè el 
2022, el Congrés dels Dipu-
tats ja havia suspès la llei que 
prohibia als ens locals gastar 
més del que havien pressu-
postat. 
També és important desta-
car que en el tancament de 

l’exercici 2022 no hi ha deute 
viu i que, a més, hi ha un ro-
manent de 94.460€.
ERC-Campredó Poble ha in-
format que “en aquest any 
fiscal, l’Ajuntament de Cam-
predó ha incrementat el seu 
patrimoni (immoble) gràcies 
a les inversions en el capí-
tol d’infraestructures, que ha 
passat d’un valor d’1,6M€ a 
1,95M€. En resum, l’any 2022 

supostaris dels darrers vuit 
anys”. 
L’acció de l’actual govern de 
Campredó “sempre ha tingut 
clar, i així ho ha demostrat, 
que l’objectiu és traslladar els 
romanents econòmics direc-
tament a la ciutadania, i això 
només és possible invertint 
els diners que es tenen. Des 
de ERC-Campredó Poble vo-
lem posar de manifest l’acti-
tud malintencionada de Junts 
per Campredó els quals, acció 
rere acció, busquen confon-
dre la ciutadania i pertorbar la 
convivència”. Junts per Cam-
predó havia fet un comunicat 
esta setmana i ERC-Campre-
dó ha volgut efectuar diversos 
aclariments.  

s’aprofita que no hi ha limita-
ció de la despesa (a causa de 
la pandèmia i durant els anys 
2020 i 2021) i la bona salut 
econòmica de l’Ajuntament 
per a fer un seguit d’inversions 
prioritàries i necessàries per al 
poble, com ara el carrer Solicrú. 
Ajuda també a poder fer aques-
tes inversions el romanent dels 
anys anteriors, de 398.800€, 
provinents dels resultats pres-
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TORTOSA-EBRE 
ESCOLA, RUN 
RUN...  
Tortosa té 33.000 habitants 
i al futbol van la meitat d’es-
pectadors que a la Ràpita,  que 
en té la meitat. Dilluns Michel 
va entrevistar al president del 
Tortosa Ebre, Marià Curto. Va 
apuntar que hi ha unes deu 
empreses que podrien donar 
suport al club de la ciutat però 
no ho fan. Potser cal tenir més 
màrqueting, regalant carnets 
a tots els treballadors de les 
empreses o fitxant un Fernan-
do Garcia. 
Aquest nou club en el seu 
primer any de camí també cal 
dir que està en una categoria 
que té pocs al·licients mentre a 
la segona catalana, 10 equips 
ebrencs en gaudeixen cada 
jornada. De totes formes, 
aquesta fusió que semblava 
impossible camina per bon 
rumb, amb un bon mister 
que supera les adversitats en 
forma de lesions. I a l’abril se’n 
van tres jugadors importants 
per feina. El Tortosa-Ebre hau-
ria de militar, màxim en dos 
anys, en la categoria d’elit; la 
tercera divisió és com somiar, 
impossible de moment. Hi ha 
bon tècnic que pot durar tant 
com Simeone però calen tres 
peces en el tauler d’aquest 
club. Sona el run run de que 
diverses persones s’han reunit 
per refundar el CD Tortosa. De 
moment són trobades sense 
més, però hi ha algun que 
està molt calent. Una fusió 
que sembla ser que calia però 
que compta amb menys socis, 
alguna cosa falla.

CELMA

LA QÜESTIÓ ÉS 
QUEIXAR-SE
Els programes Minut 91 es 
graven dilluns per la tarde. Sé 
de les dificultats que tenen 
els convidats per poder venir 
als estudis a les hores en què 
s’efectua la gravació. I també 
valoro molt que hi ha molta 
predisposició per vindre al pla-
tó, fent mans i manegues per 
poder assistir. Estem parlant 
de futbol amateur. Poder tenir 
quatre o cinc invitats per un 
programa i quadrar horaris és 
una quimera. Però amb bona 
organització i amb la gran col.
laboració existent ho duem 
a terme, setmana setmana. 
A més, també hi ha casos de 
juagdors o directius que entenc 
que no els agrada posar-se 
davant d’una càmera perquè 
els hi fa vergonya o respecte. 
Per tot plegat, no sempre 
apareix al programa qui es 
voldria. Hi ha ocasions en què  
els convidats no poden venir 
perquè la seua feina que és 
prioritària. Però mai cal pensar 
que si no surt algú en concret 
és voluntàriament. Abans de 
que algú es queixe, cal pregun-
tar si ha hagut invitació al club 
i si algú ha pogut venir o no. I 
no cal pensar en fantasmes o 
en cap discriminació. 

MICHEL

 Minut 91:
Dilluns: 20 h 

a Canal TE 24/ 
22h a Canal TE.

Dimarts: 20 h a Canal 
TE 24 i 23h a Canal TE

TERCERA FEDERACIÓ
TERCERA FEDERACIÓ

L’Escala-Rapitenca diu 16.30h

PRIMERA CATALANA

Ascó-Tortosa E  dissabte 17h

SEGONA CATALANA

Dissabte

Cubelles-Arboç 17 h

Camp Joliu-Aldeana  18 h

P Mafumet-E Canonja 19.30h

Diumenge

J i Maria-Gandesa  16h

Camarles-M Nova 16.30 h

La Sénia-Cambrils U  16.30h

Ampolla-R Bítem 16.30h

Vilaseca-Ulldecona  17h

Hospitalet-Catalònia 17h

TERCERA CATALANA

Dissabte: 

Flix-Masdenverge  16.15h

Catalònia-Ametlla 19.15h 

(Campredó)

Diumenge: 

Pinell-S Bàrbara 15.30 h

Godall-Xerta 16h

La Cava-Alcanar 16h

Perelló-Camarles 16h

Tortosa E-Jesús i Maria 17h

Amposta-Roquetenc 17.30h

QUARTA CATALANA 

Dissab: TTivenys-Ametlla 15.30h

Horta-la Cava 15.45h

Torre Espanyol-Amposta 15.45h

Campredó-Ginestar 17h

Gandesa-S Jaume 18.30 h

Diumenge: Fatarella-Benissanet 16h

Corbera-Olimpic 18h

J i Maria-la Galera 18h

LA PROPERA
El gol de ‘Titi’ Belmonte fa 
esclatar la Devesa (1-0)

Els partits de
Canal TE:

Ascó-Tortosa E
Dissabte 23 h

Ampolla-R Bítem
Diumenge 22.30 h

La Rapitenca va guanyar el Gi-
rona B amb gol del debutant a 
casa ‘Titi’ Belmonte (minut 77). 
3 punts importants en el pri-
mer partit de l’any a la Devesa. 
L’equip va oferir una bona 
versió molt ferm en defensa 
i generant ocasions al primer 
temps, amb accions a pilota 
aturada. Així va tenir l’opor-
tunitat més clara. A la represa 
el partit es va obrir i el Giro-
na va fer un pas avant. Però 
la Rapitenca va contrarestar 
els intents gironins i, a més, 
va fer sensació de poder mar-
car. Amb el partit més igualat, 
una pilota que va descarregar 
Carlos va quedar-li a Belmon-
te que va afusellar amb un tret 
imparable. Va ser l’1-0. Es va 
haver de patir i el Girona va te-
nir una última ocasió amb un 
tret que va llepar el pal de la 
porteria de Dan. 
3 punts d’or, molt celebrats 
perquè donen molta vida. 
L’equip és penúltim però a 

L’equip afronta ara dos 
desplaçaments seguits, 

contra dos rivals 
directes, l’Escala i el 

Vilafranca

Ascó-Tortosa Ebre, el derbi

pocs punts ara de la zona de 
salvació.
Mario i Brayan també van de-
butar. Ian Arques va ser titu-
lar i va tornar Escudero. Van 
estar a un bon nivell com tot 
l’equip. El triomf i la forma, da-
vant d’un rival d’entitat, són un 
impuls per creure amb la per-
manència. Verge, sancionat, i 
Pachu Albert Saragossa, lesio-
nats, van ser baixa. La direcció 
tècnica actual segueix treba-
llant per fer una incorporació 
més i acabar d’apuntalar una 
plantilla que ara és més com-
petitiva. S’esta fent un gran 
esforç perquè així sigue. En 
la propera jornada, darrera de 
la primera volta, la Rapitenca 
visita l’Escala. En la posterior, 
primera de la segona, jugarà a 
Vilafranca. Dos rivals directes 
en la lluita per la permanència.   

El Tortosa Ebre va perdre el pri-
mer partit a casa, diumenge, 
contra el lider Vilanova (0-2). 
L’equip barceloní va ser superi-
or i va reflectir-ho en un primer 
temps en què va ser dominador 
i va generar opcions. 
Pels locals el balanç ofensiu al 
primer temps va ser un tret de 
Dani i un penal no xiulat. A la 
represa, els ebrencs van inten-
tar-ho però, tot i crear incertesa 
en alguna acció  a pilota atura-
da, no van poder entrar en el 
partit. 
Amb el Tortosa Ebre va debutar 
Marc Aspa, jove jugador senienc 

que va estar al cadet i juvenil del 
Nàstic de Divisió d’Honor i que 
va jugar amb el filial, la Pobla de 
Mafumet. Demà dissabte, darre-
ra jornada de la primera volta, al 
camp de l’Ascó. Els asconencs, 
que han fitxat a Modest Notario, 
van vèncer dissabte passat al 
Sitges (1-2), refermant la millo-
ra de finals de l’any passat. Els 
d’Arnau estan en dinàmica po-
sitiva.  
S’enfrontaran els dos equips 
ebrencs de la categoria.

Demà dissabte (17h)

‘Titi’ Belmonte va fer el gol.

L’ampostí 
Gombau, nou 

mister del filial 
de l’Aston Villa

L’Aston Villa va anunciar di-
vendres passat la contractació 
de Josep Gombau com a nou 
entrenador Sub-21 del club an-
glès. L’ampostí, que haurà de 
mantenir un estret contacte 
amb Unai Emery, al capdavant 
del primer equip, fa un altre pas 

endavant en la seua brillant tra-
jectòria tècnica. Ara pertany a 
un club històric de la Premier.
Gombau va començar com 
entrenador a l’Amposta i l’Es-
panyol i va treballar a La Masia, 
amb tasques de creixement de 
joves jugadors. Quan va aban-

donar el Barça, va ocupar llocs 
directius i d’entrenador a clubs 
de Hong Kong, Austràlia, Índia i 
Estats Units, mentre que també 
va treballar com a entrenador 
en cap dels Ollyroos, l’equip 
olímpic australià. 
Gombau, als 47 anys, és un 

ampostí il.lustre i un orgull 
per la seua evolució tècnica. 
No para de créixer. 
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La Sénia ha començat l’any 
amb les bones sensaci-
ons amb les que va acabar 
el 2023. Victòria al camp 
de l’Espanya Canonja amb 
gol de Roberto ja en temps 
afegit (0-1). El mister Albert 
Bel: “molt contents per co-
mençar l’any amb victòria 
i més fora de casa. Sabíem 
que seria un partit compli-
cat davant contra un rival 
molt intens que utilitza el 
joc directe per atacar i que 
és fort en l’estratègia. Vam 
treballar-ho durant la set-
mana per contrarestar-ho i 
vam fer-ho bé. Penso que la 
primera meitat vam tenir-la 
controlada, disposant de di-
verses situacions. La segona 
meitat va estar més iguala-
da. Ells van fer un pas avant 

i en un parell de contres ens 
van poder fer mal. Natros 
vam disposar d’ocasions per 
marcar com dues accions 
de Roberto o una de David. 
Al final va arribar el gol de 
Roberto. Penso que vam ser 
superiors tot i que ells van 
poder-nos complicar el par-
tit amb les dues opcions que 
van generar. El gol va venir 
al final i va premiar el treball 
i vam sumar 3 punts que ens 
enganxen a la zona mitja alta 
de la taula i així ens podem 
allunyar de les places com-
promeses. Hem de seguir. 
Queda molt. Agafem con-
fiança per seguir una bona 
dinàmica i ja pensar en el 
Cambrils per poder competir 
contra un dels millors equips 
de la categoria”.

SEGONA CATALANACambrils U, 1
J i Maria, 3

El Jesús i Maria va aconseguir 
una victòria de prestigi en la 
seua visita al camp del Cam-
brils Unió (1-3). L’equip de 
Lluís va estar a un gran nivell, 
remuntant el marcador amb 
els gols de Gallego (2, un de 
penal) i de Roger Solà.
Lluís Fornés, mister del Jesús 
i Maria: “valoració molt posi-
tiva, victòria al camp d’un ri-
val molt competitiu. Al minut 
2 ens vam marcar però ens 
vam refer, empatant abans del 
descans amb gol de Gallego. 
A l’inici de la represa una bona 
jugada col.lectiva va suposar 
el penal que fou  l’1-2 i poste-
riorment Roger va establir l’1-
3. Vam haver de patir perquè 
ells van pressionar moli i es 
va abocar i estic molt con-
tent perquè els jugadors es 
van desfondar, van treballar 
molt i van mantenir l’avantat-
ge aconseguint 3 punts que 
ens permeten començar l’any 
amb molta confiança”.

M Nova-Ampolla, 1-2
L’Ampolla també va comen-
çar l’any amb la bona dinàmi-
ca en què va acabar el passat. 
Va guanyar a Móra la Nova 
en un duel amb doble valor 
de punts. Els ampolleros han 
sumat 14 de 18 possibles. El 
Móra la Nova, per la seua part, 
no pot revertir la dinàmica de 
resultats i segueix en la zona 
de descens. Ambrós, mister 
del Móra la Nova: “va ser un 
partit amb un guió molt mar-
cat a la primera meitat quan 
natros vam intentar atacar els 
espais i vam portar el control 
del joc a través del domini de 
la pilota L’Ampolla va estar 
esperant en un bloc mig per 
poder recuperar i sortir amb 
transicions. Natros vam bus-
car jugar en curt i guanyar es-
quenes i així vam fer un parell 
d’arribades.  No obstant arran 
d’un llançament de banda a 
favor de l’Ampolla va haver 
una pèrdua nostra i ells van 
tenir la primera ocasió. Mal-
grat això, vam seguir tenint 
més control, també és cert 
que sense generar perill. Al 
minut 45 de la primera meitat 
ells van fer una altra transi-

Arboç-Camarles, 2-3
Victòria èpica del Camarles, 
tot i les baixes i el fet de jugar 
amb 10 des del minut 30 de la 
primera meitat. L’equip va re-
accionar i va sumar un triomf 
de líder.
Carlos Gilabert, mister del 
Camarles: “no  vam entrar bé 
al partit i vam concedir dues 
ocasions en els primers mi-
nuts. Després, l’equip es va 
refer i es va adaptar el partit, 
i al minut 10 va haver el penal 
a Aleix que Ferran va transfor-
mar. El gol va fer mal a l’Arboç 
i natros vam poder controlar 
bé el joc. Vam generar 3 ó 4 
situacions per ampliar l’avan-
tatge. No va ser així i al minut 
30 ens van quedar amb un 
menys. La segona targeta va 
ser justa però la primera va ser 
molt rigorosa. Vam reestruc-
turar l’equip i vam aguantar 
la primera meitat amb el 0-1. 
A la represa, l’equip va estar 
ordenat i va fer un gran des-
gast. Molt bé. I en una jugada 
en què vam guanyar l’esquena 
de la defensa local, vam fer el 

0-2. La llàstima fou que al cap 
de pocs minuts ens van xiular 
un penal que no va ser-ho i 
que fou l’1-2. Fou la mateixa 
jugada que ens van xiular al 
Camp Joliu. L’àrbitre va tar-
dar però va xiular penal. Ells es 
van posar al partit i posterior-
ment ens van empatar, a fal-
ta de vint minuts. No obstant, 
l’equip després va continuar 
ordenat fent un gran esforç 
amb gran rigor tàctic. Ells al 
86 es van quedar amb 10. I en 
afegit Aleix va marcar el 2-3. 
Tres punts molt valuosos d’un 
equip que cal destacar per la 
seua actitud i que té moltes 
ganes i que es parteix la cara 
pel company. Molt orgullós de 
l’equip, dels jugadors i del par-
tit que van fer”. 

R Bítem-Ulldecona, 1-0
Sisena victòria seguida del Re-
molins Bítem que va guanyar 
l’Ulldecona amb un gol de 
Jonatan al minut 4. La segona 
meitat va ser frenètica amb un 
Remolins Bítem que va poder 
sentenciar. I l’Ulldecona va fer 
un pas avant i va tenir opcions 
clares per poder empatar. Al 
final 1-0.
Els falduts portaven 3 victòries 
seguides.
Adrian, mister del Rem Bí-
tem destacava el treball de 
l’equip: “a la primera meitat, 
amb l’1-0, vam ser més do-
minadors però a la represa el 
partit va obrir-se i si bé vam 
tenir opcions per sentenciar, 
també vam haver de patir per 
conservar l’avantatge. L’equip 
va sacrificar-se i amb el seu 
treball vam sumar una victò-
ria contra un molt bon rival. 
Molt satisfet dels jugadors”. 

Serrano, de l’Ulldecona: “vam 
rebre un gol aviat i el cert és 
que al primer temps no vam 
estar bé ni en atac ni en de-
fensa. Vam arribar tard a les 
pressions i el R Bítem va estar 
més còmode, tot i que no ens 
va crear opcions clares. A la 
represa, a partir del minut 15, 
natros vam fer un pas avant 
i vam generar ocasions per 
marcar. És cert que ells tam-
bé en van tenir per sentenciar 
però penso que, per la sego-
na meitat, el més just hagués 
estat un empat”.

tir-la”.
Chacon, mister de l’Ampolla: 
“va ser un partit molt compe-
tit, davant d’un rival que sabíem 
que està molts treballat, tot i els 
darrers resultats. Sabíem que 
havíem de tancar molt els es-
pais per dins perquè ells filtren 
molt bé en joc interior. Érem 
conscients que si recuperà-
vem per dintre podíem fer mal 
i així podríem generar opcions. 
La primera meitat va ser molt 
igualada, tenint natros dues 
ocasions a través de Rubio i de 
Samu. A la represa vam tancar 
més per dins i vam disposar de 

més espais perquè ells ja van 
obrir-se més, per anar pel 
partit. Avançada la represa, 
amb una falta lateral, Javi va 
marcar el 0-1. Després vam 
seguir intensos en defensa; 
ells van donar amplitud al 
seu joc i natros arran d’una 
contra, Òscar va fer el 0-2. 
Al minut 91 en un córner ens 
van marcar. L’equip va treba-
llar molt bé i felicitar-lo per 
la feina de la setmana  en els 
entrenaments i al partit, as-
solint tres punts molt valuo-
sos per sortir de la part baixa 
de la taula”.

ció amb perill, va ser després 
d’una ocasió de Yassine. A la 
represa, va seguir la mateixa 
dinàmica. Però ara estem en 
una dinàmica negativa i els 
detalls ens estan marcant. 
Va haver-hi una falta lateral 
que natros creiem que no 
va ser-ho. No vam defensar 
bé el llançament i en la se-
gona acció que el seu cen-
tral va poder rematar va po-
sar la pilota a l’escaire. Amb 
el 0-1, vam intentar apretar 
més amunt i vam generar i 
arribar a l’àrea però no vam 
tenir encert en les darreres 
passades per poder aprofi-
tar les situacions que vam 
crear. Posteriorment, una 
indecisió nostra, ben apro-
fitada pel rival, va suposar el 
0-2, que va fer molt de mal. 
Al 89 vam reduir distàncies 
i vam tenir una última oca-
sió per empatar. També dir 
que l’Ampolla va disposar-ne 
d’una per sentenciar. Derro-
ta que fa mal perquè era un 
rival directe que ara es situa 
a sis punts. Situació incomo-
da. Hem de recuperar-nos i a 
seguir competint per rever-

E Canonja-La Sénia, 0-1
Els de Lluís són 

tercers a la classificació

SEGONA CATALANA. Jornada 15

1. Vilanova
2. S Ildefons
3. At S Just
4. Martorell
5. Tortosa Ebre
6. Sitges
7. Ascó
8. Prat
9. Canonja
10. Santfeliuenc
11. Parc
12. Gornal
13. At Vilafranca
14. Morell
15.  Catllar
16. Sarrià

31
28
30
22
13
20
15
16
23
22
26
17
22
17
18
13

14
19
16
13
11
19
17
20
26
20
28
23
26
25
28
28

32
31
29
26
20
20
19
19
18
17
17
17
16
12
12
6

PRIMERA CATALANA. Jornada 14

El Camarles 
segueix

 líder

1. Camarles
2. R Bítem
3. J i Maria
4. Cubelles
5. Camp Joliu
6. Cambrils U
7. La Sénia
8. Vilaseca
9. P Mafumet
10. Aldeana
11. Ulldecona
12. Ampolla
13. Arboç
14. Gandesa
15.  Hospitalet
16. Móra Nova
17. E Canonja
18. Catalònia

36
34
25
32
29
26
34
23
24
18
25
24
23
22
16
11
15
13

24
18
21
19
22
20
23
16
21
15
22
32
31
30
24
28
29
35

33
30
27
26
25
24
23
23
22
21
20
18
18
17
14
12
10
7

El R Bítem va assolir
la sisena victòria 

seguida i continua 
en la segona plaça

E Canonja-La Sénia, 0-1
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2A CATALANA

1. Amposta
2. Flix
3. La Cava
4. Perelló
5. Masdenverge 
6. Ametlla
7. J i Maria
8. S Bàrbara
9. Roquetenc
10. Camarles
11. Alcanar
12. Xerta
13. Tortosa E
14.  Pinell
15. Godall
16. Catalònia

44
37
28
31
29
28
22
25
19
23
29
17
18
17
19
8

11
23
16
23
17
15
24
24
19
26
25
27
26
29
38
51

38
29
28
27
25
24
20
18
18
18
14
14
11
10
8
4

TERCERA CATALANA. Jornada 14

1. Corbera
2. Amposta
3. Ginestar
4. S Jaume
5. Olimpic
6. La Cava
7. Benissanet
8. Horta
9. Gandesa
10. Campredó
11. Tivenys
12. La Galera
13. Fatarella
14. Ametlla
15.  J i Maria
16. Torre Esp.

43
37
48
24
27
28
33
28
30
27
23
18
23
17
18
13

15
15
30
16
16
35
32
23
33
24
32
32
30
35
30
39

31
30
30
26
23
23
22
19
19
17
17
16
15
13
12
4

QUARTA CATALANA. Jornada 14

Catalònia, 1
Cubelles, 1

El Catalònia, cuer,  va su-
mar un empat contra un dels 
equips capdavanters del grup. 
Segons el mister de l’equip je-
susenc, Jordi Vallés, “dins de 
les nostres possibilitats, vam 
fer un molt bon partit contra 
un gran equip. Va ser un par-
tit molt igualat. A la primera 
meitat, l’única errada que vam 
cometre ells van saber apro-
fitar-la amb una bona jugada. 
Vam tenir la capacitat de reac-
cionar i acte seguit vam em-
patar. Fins el descans, va se-
guir la igualtat, creant natros 
potser algunes opcions més 
clares. A la represa, va seguir la 
dinàmica. Però a manca d’uns 
20 minuts van haver més es-
pais per una expulsió d’un ju-
gador de cada equip. Ells van 
tenir més profunditat però 
no ens van fer excessiu perill. 
Vam saber contrarestar-ho 
i no vam donar opcions. No 
obstant, ells tenen molts re-
cursos i vam haver de treballar 
molt perquè ens va costar més 

contrarestar el seu joc, tenint, 
a més, natros alguna opció i 
més clara que les d’ells. Va ser 
un bon punt, contra un gran 
rival i més en la dinàmica que 
estem. Pel treball i la concen-
tració estic molt content. Fal-
ten conceptes a millorar, un 
d’ells és que contra rivals amb 
presència física hem de mirar 
de no cedir tantes faltes per-
què és una manera de donar 
possibilitats al rival”.

L’empat, tal com va anar 
el partit, fou positiu 

pels aldeans

Aldeana, 0
Pobla B, 0

Aldeana i Pobla Mafumet van 
empatar sense gols en un 
duel en què els visitants van 
generar opcions per poder 
guanyar.
Subi, mister de l’Aldeana: “la 
valoració fou positiva. Penso 
que la Pobla té un bon equip i 
va tenir moltes ocasions, més 
que natros per a emportar-se 
el partit. Ja durant el primer 
temps vam fer modificacions i 

també vam fer-les al descans. 
La segona meitat va ser més 
oberta. Per tant, cal valorar el 
punt. També el fet que vam 
mantenir la porteria a zero. 
L’aturada pel Nadal havia de 
servir per recuperar gent però 
la nota negativa és que hem 
sofert alguna baixa més per 
lesió. Només hem recupe-
rat a Nacho”. Peque, mister 
de la Pobla B: “penso que un 
1-4 o un 1-5 hagués estat el 
resultat just. Vam tenir set o 
vuit ocasions molt clares. Al 
primer temps vam poder fini-
quitar el partit. No va ser així 
i la represa ja va ser una mica 
més igualada. Penso que, en 
general, vam ser superiors i 
que mereixíem la victòria al 
camp d’un molt bon equip en 
un partit que ha estat el millor 
que hem fet fins ara”. La Pobla 
B ha tingut la baixa de Marc 
Aspa que ja va debutar amb el 
Tortosa Ebre.

car el 3-0. És cert també que 
ells van tenir més presència a 
camp nostre, sense crear opci-
ons. Amb els minuts, vam pagar 
esforços i les lesions ens van 
limitar ofensivament. Els efec-
tius van ser els que eren. Vam 
passar a estar replegats, però 
estant prou còmodes. No obs-
tant, de penal ells van marcar el 
2-1. Una acció potser evitable. 
Ens vam protegir molt bé i vam 
estar molt segurs, però, al no 
sentenciar, el partit va estar in-
cert. Al 93 va venir la desgràcia 
amb l’empat. Primer es va xiular 
un córner que va estar precedit 
d’una falta molt clara a Ruchi. 
Del córner, únic que no vam  
defensar bé, ens van empatar.  
Al final, 2-2 que va fer mal per 
l’esforç de l’equip. Tot i que la 
segona part ens va tocar de-
fensar vam estar bé i a la prime-
ra meitat cal dir que vam poder 
decidir. Eren 3 punts molt im-
portants per distanciar-nos de 
la zona compromesa. Però no 
vam poder sumar de 3. A seguir 
ja pensant en el proper partit”.

Gandesa-Hospitalet, 2-2
El Gandesa va cedir un empat 
dolorós contra l’Hospitalet. I va 
ser-ho perquè els visitants van 
empatar en temps afegit.
Ivan Romeu, mister del Gan-
desa: “va ser una llàstima. Va 
ser un partit per a guanyar 
però no vam poder tancar-lo 
quan s’havia d’haver fet i al fi-
nal va passar el que va passar. 
A la primera meitat vam estar 
molt ben plantats, tenint criteri 
amb pilota i recuperant pilotes 
i  fent sortides amb claredat en 
transicions, fent dos gols i te-
nint altres opcions. Al descans 
2-0. En defensa vam estar bé i 
no vam concedir opcions a al 
rival. També és cert que vam fer 
un gran desgast per mantenir 
el bloc junt. A la represa aviat 
es va veure que no arribàvem 
igual que a la primera meitat a 
les pressions. No obstant ells 
van fer un pas avant i per això 
vam poder trobar més espais. 
Vam crear 3 ó 4 situacions per 
a fer el tercer gol, tenint Raúl 
una ocasió clara. El partit va es-
tar en aquell moment per mar-

Masdenverge-Amposta, 0-0
Masdenverge i Amposta van 
empatar en un derbi amb molt 
de públic al camp Pou Nou. 
Primer temps molt igualat, 
marcat d’entrada pel respecte. 
L’Amposta, del minut 25 al 40 
va ser més dominador del joc 
i va gaudir d’un parell d’opci-
ons clares, a més d’un penal a 
Felipe que no va ser xiulat. El 
Masdenverge, a la sortida d’un 
córner, va tenir la seua, a més 
d’una altra acció que va aturar 
Manel Vizcarro. A la represa, el 
partit d’entrada va seguir igua-
lat. Amb els minuts l’Ampos-
ta va tenir més protagonisme 
però va ser massa directe i el 
Masdenverge va contrarestar 
defensant-se amb molt d’ordre. 
A més va generar opcions per 
poder marcar. L’Amposta, que 
va protestar un altre penal no 
xiulat, va intentar-ho però no 
va poder concretar les situaci-
ons que va crear. Al final 0-0. 
Cristian. mister del Masden-
verge: “penso que el resultat va 
ser just. L’Amposta, a la segona 
meitat, ens va obligar a defen-
sar-nos més enrere, sobre tot 
al segon temps. Però ens vam 

defensar amb molta intensi-
tat i actitud, tenint també les 
nostres opcions”. Ferran Simó, 
mister de l’Amposta: “va ser 
un partit complicat. L’estat del 
terreny de joc ens va obligar a 
adaptar-nos i a ser més direc-
tes. Penso que vam tenir les 
nostres opcions, si bé ells tam-
bé van disposar de les seues. Al 
final cal valorar el treball i pen-
sar que l’empat, amb els altres 
resultats, va ser positiu”. Amb 
la derrota del Flix, el líder l’Am-
posta incrementa l’avantatge 
respecte el segon classificat.

El Xerta va remuntar i va vèn-
cer el Flix. 3 punts d’or per a un 
Xerta molt combatiu i que va 
lluitar fins el final. 
Els xertolins van començar 
molt intensos i van tenir les 
primers ocasions. Amb els mi-
nuts, sobre la mitja hora de 
joc, el Flix va adaptar-se millor 
al partit i ja va jugar a camp 
contrari tenint un parell d’op-
cions i protestant un penal no 
xiulat sobre el debutant Cres-
po. A la represa, als 30 segons, 
Crespo va fer el 0-1, arran 
d’una contra. El gol va fer mal 
al Xerta i va donar seguretat a 
un Flix que va perdonar el 0-2 
amb ocasions clares, sobre tot 
una de Crespo i una altra de 
Jusi. Semblava que els visitants 
podien decidir però llavors va 
arribar la jugada que va canvi-
ar-ho tot. Penal i expulsió del 
visitant Madero. 
Zouir va empatar i el Xerta, lla-
vors, va tirar de casta i orgull. 
Va ser intens i va assetjar el 
camp contrari, gaudint d’op-
cions com una de Toni. I una 
jugada ben elaborada amb 
culminació de Roger, molt 

ràpid, va significar el 2-1 i la 
victòria treballada dels locals. 
Sergio Ruiz, tècnic del Xerta, 
comentava que “vam tornar a 
ser un equip molt intens; es va 
recuperar la millor versió. Feli-
citar als jugadors per l’esforç i 
per la remuntada, davant d’un 
molt bon rival”. Roca, del Flix: 
“teníem el partit controlat amb 
opcions de fer el 0-2 però el 
penal i l’expulsío ens van fer 
mal. També vam haver de fer 
canvis amb jugadors amb mo-
lèsties, com és el cas de Pere i 
de Crespo. El Xerta va remun-
tar i al final se’ns va escapar un 
partit que era una bona opor-
tunitat per reduir distàncies 
respecte el líder. Hem de se-
guir, refent-nos i buscant re-
accionar en el proper partit”. 
Imanol i Yatma van ser baixa.

Xerta-Flix, 2-1

El Masdenverge 
segueix cinquè. 

L’Amposta amplia 
l’avantatge en el liderat

3A CATALANA

Zouir, de penal, i Roger 
van remuntar el gol del 
Flix, obra del debutant 

Crespo

www.mesebre.cat
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Ametlla, 3
Godall, 0

L’Ametlla comença l’any amb 
victòria després de les tres 
derrotes amb les que va tan-
car l’any 2023. Xavi Subirats, 
mister de l’Ametlla: “va ser un 
partit que ens va costar obrir-
lo. Ens van pesar les ganes de 
voler guanyar. Però, tot i no 
tenir fluïdesa en el joc, vam 
poder sentenciar al primer 
temps. Vam tenir domini però 
cal destacar que el Godall va 
estar ben plantat, tot i que no 
ens va fer perill. L’1-0 va ser un 
molt bon gol de Xavi. Poste-
riorment,  vam fer el 2-0, a 
través de Marc, amb un bon 
tret. A la represa, el ritme va 
baixar bastant. Arran d’una 
falta vam sorprendre amb el 
3-0 que ja va sentenciar. Im-
portant trencar la ratxa i ara 
a seguir lluitant per estar el 
més amunt possible”. Manu, 
del Godall: “vam jugar al camp 
d’un bon rival a qui en els dar-
rers partits no li estaven sortint 
les coses bé. Vam començar 
amb una alineació i vam haver 
de fer uns retocs sols comen-
çar. El rival no estava còmode 
per la nostra feina defensi-
va, i els dos equips vam tenir 
poques ocasions; ells la més 
clara un travesser. Fins que al 
43, fruit de 3 córners seguits, 
ens van marcar. Va ser clau 
que ens van tornar a marcar 
al 46 de la primera meitat. A 
la mitja part vam rectificar al-
gunes coses i vam fer diverses 
Arribades. Però fou quan vam 
estar menys encertats de cara 
a porteria. Ells també van tenir 
alguna ocasió, fins al 80 que 
ens van fer el 3-0 amb una pi-
lota a l’esquena de la Defensa. 
Resultat abultat per al que va 
ser el partit. Però el futbol és 
així. Ells van saber resoldre les 
possibilitats que van crear”.

Alcanar, 11
Catalònia, 0

L’Alcanar va assolir la goleja-
da de la temporada contra el 
cuer, el Catalònia. Ruben Subi-
rats, mister de l’Alcanar: “sabí-
em que jugàvem contra un ri-
val de la nostra lliga, i després 
de 3 derrotes seguides volíem 
guanyar. El partit es va posar 
de cara al primer minut, amb 
l’1-0. Després vam generar op-
cions i quan va arribar el segon 
i el tercer gol ells van baixar els 
braços. Natros vam continuar 
i a la mitja part el resultat va 
ser 7-0. A la represa vam bus-
car tenir respecte el rival que 
va passar uns moments que 
natros ja hem viscut i sabem 
el que és. Ells van fallar un 
penal i natros vam marcar els 
altres gols. 3 punts que donen 
forces per seguir progressant 
per assolir la permanència”. Va 
debutar el juvenil Iker. Adrià va 
fer 5 dels gols. 

J i Maria, 2
Perelló, 2

El Santa, limitat 
d’efectius, va tornar a 
utilitzar cinc juvenils 

Camarles, 2
La Cava, 3 

El Camarles B va cedir una 
derrota contra el CD la Cava 
en un duel molt intens i emo-
cionant fins el final. Florin, 
tècnic del Camarles B: “la 
Cava va ser més domina-
dor en els primers 15 minuts 
trobant-se còmodes en esta 
fase i avançant-se amb un 
bon gol d’Eloi. Vam reaccio-
nar i acte seguit vam empa-
tar. A la contra vam disposar 
de dos o tres situacions per 
poder marcar. A la represa, 
vam fer un gran partit. Vam 
remuntar sent intensos, cre-
ant diverses opcions, Amb 
tres 1 contra 1 amb el porter. 
Vam tenir el 3-1 en diverses 
jugades. Del 3-1 vam passar 
al 2-2. Ens va faltar concen-
tració en un córner. Amb el 
2-2 Jordan va poder fer el 
3-2. Però va ser la Cava qui 
va marcar arran d’una jugada 
en què per a mi va haver fal-
ta.  Vam insistir però no vam 
poder empatar. En molts mo-
ments vam ser superiors a la 
Cava però va faltar concretar 
les opcions quan les vam te-
nir. I ells van saber aprofitar 
les situacions que van crear. 
Ells amb més ofici van resol-
dre. Felicitar els jugadors. Si 
algú mereixia guanyar, érem 
natros. En determinats mo-
ments vam ser superiors. Va 
doldre la derrota perquè els 
xiquets no s’ho van merèixer, 
fent la millor segona part de 
la temporada. Però no vam 
saber gestionar els nostres 
moments que van existir”.
Kiki, de la Cava: “sabíem que 
seria un partit complicat des-
prés de l’aturada i també per-
què el Camarles és un equip 
molt competitiu a casa, de fet 
només fins ara l’havia guanyat 
l’Amposta.  Vam començar 
bé i vam fer el 0-1. Ens vam 
acomodar amb els minuts i 
ells van fer un pas avant i ens 
van empatar. A la represa ells 
van apretar i van avançar-se. 
Amb el 2-1 l’equip va traure la 
garra i l’amor propi i en dues 
jugades va capgirar el marca-
dor. Vam haver de treballar 
molt per sumar un triomf va-
luós i important per comen-
çar l’any amb victòria després 
de l’empat de la darrera jor-
nada de l’any passat. El Ca-
marles va fer un gran partit, 
molt intens, i ens va obligar 
a fer un gran esforç. Satisfet 
pels tres punts i per treball”. 
Pedro segueix i va fer un dels 
gols. Guillem Casanova va 
tornar a l’equip.  

El Santa Bàrbara va obtenir 
una victòria amb doble valor 
en la lluita per allunyar-se de 
la zona incomoda de la taula. 
Jordi Roda, president entre-
nador del Santa Bàrbara: “va 
ser un partit bastant igualat 
i també travat, amb poques 
opcions clares. Per natros va 
ser important que ens vam 
avançar aviat amb gol de Ser-
gi, amb assistència de Genís. 
A la represa va seguir la ma-
teixa dinàmica, amb poques 
opcions. Al 55 de partit Callau 
va fer una jugada per banda i 
va marxar per dins i va mar-
car amb un tret des de fora de 
l’àrea. Va ser el 2-0 que ens 
va donar molta confiança.  Al 
darrer quart ells van apretar 
una mica més però vam tre-
ballar bé per contrarestar-ho. 
Contents per la victòria. La 
plantilla per les baixes està 
justa d’efectius i van jugar cinc 
juvenils que ens estan ajudant 
molt tal com està la situació 
amb jugadors disponibles del 
primer equip”. 
Per la seua part, Òscar Ru-
mense, tècnic del Tortosa 
Ebre B: “va ser un del pitjors 
partits nostres en el que por-
tem de la temporada, excepte 
el de la Santa Creu quan en-
cara vam estar pitjor. Vam en-
trar molt malament al partit i 
arran d’una pèrdua ells van fer 
una transició ràpida i es van 
avançar al minut 3. Ja no vam 
poder entrar en el partit. No 
vam saber llegir-lo. Res del 
que vam parlar es va poder fer. 
Vam perdre duels i no es ens 
vam adaptar al partit. Malgrat 
tot, va estar obert amb l’1-0, 
fins que a la represa va venir 
el segon gol. I és que a la re-
presa no vam saber canviar el 
xip. Amb el 2-0, vam arriscar 
i l’equip va millorar una mica, 
però sense opció. La derrota 
va ser justa i jo com a entre-
nador he d’assumir la respon-
sabilitat que em correspon. 
Felicitar el S Bàrbara pel partit 
i per la victòria que va ser me-
rescuda”.  

Jesús i Maria i Perelló van em-
patar en un duel intens i obert. 
Els perellonencs acumulen 3 
empats seguits. 
Llorenç Lozano, mister del J 
i Maria B: “durant els primers 
20 minuts el Perelló va en-
trar millor al partit que natros 
i es va avançar en una juga-
da que natros no vam defen-
sar bé. A partir del minut 20, 
vam començar a disposar de 
més pilota mentre ells van te-
nir idees clares ben replegats, 
buscant la contra. Vam insistir 
i vam empatar. Però quan mi-
llor estàvem, una contra visi-
tant va culminar-la Chimeno. 
A la represa vam empatar avi-
at i vam ser bastants superiors 
en pilota, generant opcions, 
sent intensos. L’empat es pot 
considerar just però si algú 
havia de guanyar penso que 
érem natros”.
Xavi Castillejo, mister del 
Perelló: “vam traure un punt 
valuós al camp d’un equip 
molt intens. Destacar l’acti-
tud dels jugadors. Vam co-
mençar força bé i a la represa 
amb l’1-2 penso que vam ser 
superiors en determinats mo-
ments. Crec que vam perdre 
una oportunitat de recuperar 
la dinàmica guanyadora però 
valorem el resultat perquè cal 
felicitar els jugadors perquè 
es van buidar i van contrares-
tar la intensitat del conjunt lo-
cal. A seguir lluitant que que-
da molta lliga”.  En la jornada 
vinent, en festes, el Perelló 
rebrà el Camarles B.

S Bàrbara, 2
Tortosa E, 0

Després de 3 derrotes 
seguides, l’Ametlla va 

començar l’any amb un 
triomf

Roquetenc, 2
Pinell, 2

Roquetenc i Pinell van empa-
tar en un partit molt intens. El 
visitant Guillem va fer el 0-1 
en una acció d’estratègia a la 
sortida d’un córner. Daiz va 
empatar abans del descans 
amb una acció individual, amb 
qualitat. Els locals van generar 
opcions clares però el Pinell, 
a la contra, també en va te-
nir, en les botes de Morris i El 
Cochini. A la represa, aviat, els 
visitants van quedar-se amb 
deu per l’expulsió de Biel. Del 
llançament de la falta, Maikel 
va marcar el 2-1. El partit va 
tenir moments de tensió i va 
ser boig. El Roquetenc tam-
bé es va quedar amb deu. Un 
lliure indirecte a la frontal de 
l’àrea local va suposar el 2-2. 
Obra de John. Els visitants van 
sorprendre executant la falta 
amb rapidesa. Amb el 2-2, el 
Roquetenc va reclamar un pe-
nal a Quim, que va ser-ho i no 
fou xiulat. També va reclamar 
un gol anul.lat per unes mans. 
En els darrers minuts el local 
Toni va tenir el 3-2 i el visitant 
Morris va disposar d’una op-
ció per marcar el 2-3. Al final, 
2-2. Els locals fa cinc jornades 
que no guanyen (2 punts de 
15). Per als pinellans, que van 
saber patir, l’empat va ser ben 
valorat. Amb el Pinell van de-
butar el porter Eric Segarra i el 
davanter Aleix Bayerri. 
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4A CATALANA Olimpic, 1
Gandesa, 3

Victòria èpica del Gandesa B al 
camp de l’Olímpic. Els visitants, 
amb nou, van decidir en els 
darrers minuts amb l’1-2 i l’1-3. 
Òscar Lahoz, mister de l’Olím-
pic, comentava que “vam mar-
car molt aviat i el cert és que 
l’equip semblava que era do-
minador al primer temps però 
sense arribar a poder tancar el 
partit. El Gandesa, que es va 
quedar amb 10, va empatar. A 
la represa sabíem que havíem 
de ser més intensos i vam ser-
ho. Vam jugar a camp contrari i 
l’equip va estar molt millor. Va 
crear moltes ocasions i molt 
clares però no vam estar en-
certats. I el seu porter va ser el 
destacat. Ells es van quedar en 9 
però en els darrers minuts vam 
fer l’1-2 i en afegit, quan natros 
estàvem abocats, ens van mar-
car l’1-3, que fou  immerescut. 
No obstant, felicitar el Gandesa 
per la seua perseverança. Hem 
de seguir. Intentarem recuperar 
jugadors i ens haurem de refer 
per tenir una regularitat que ens 
porti a l’objectiu. Queda molt i 
hi ha temps per rectificar” Una 
de les baixes és la d’Uri Lavella 
que està sancionat. Proper par-
tit serà a Corbera. 

Tivenys, 1
Fatarella, 1

El Tivenys va començar molt in-
tens i fruit de la seua pressió es 
va avançar en el marcador arran 
d’una indecisió visitant. Didac, 
amb una vaselina, va marcar.  La 
Fatarella va empatar arran d’una 
bona jugada, culminada per Ra-
fik. A la represa el ritme i la in-
tensitat van baixar, sobre tot per 
part local. La Fatarella, dins de la 
igualtat, va generar més ocasi-
ons per poder guanyar però no 
va transformar-les. 

La Galera, 0
Corbera, 2

El Corbera és el nou líder des-
prés de la victòria a la Galera. 
Partit molt igualat en el que 
els locals es van queixar per-
què, avançada la represa, amb 
el 0-0 “va haver un penal molt 
clar a l’àrea visitant que no va 
ser xiulat. Poc després, sí que 
es va xiular un a la nostra àrea 
que també va ser-ho. Poste-
riorment, es va lesionar el 
porter i ja havíem utilitzat les 
finestres de canvis i ells van 
sentenciar”. Des de Corbera es 
valorava el triomf “en un partit 
intens i molt físic”. 

Benissanet, 4
Torre Espanyol, 3

Els visitants van fallar un pe-
nal aviat. Després, el Benissa-
net va avançar-se amb el 2-0, 
però es va quedar amb deu. A 
la represa, la Torre va fer un 
pas avant i va marcar. El Be-
nissanet va fer el 3-1 i la Torre 
el 3-2. Barru, des del mig del 
camp, semblava decidir però 
els visitants van marcar el 4-3 
i se’ls va anul.lar un gol al final. 

Ginestar, 4
Ametlla, 0

El Ginestar és tercer a un punt 
del líder. Va guanyar l’Ametlla 
en un partit en el que Pepe, 
amb assistència de Magí, va 
marcar aviat.  Al primer temps 
els locals van tenir dues opci-
ons més que va evitar el por-
ter. A la represa, Yousef va fer el 
2-0 que va encarrilar el triomf. 
L’Ametlla no va poder entrar en 
el partit i Aleix, de penal, i Ro-
berto van ampliar el marcador. 

Sant Jaume, 2
Campredó, 0

El Sant Jaume és quart, a cinc 
punts del líder. Tercera victòria 
seguida. Partit molt igualat en el 
que no van haver-hi excessives 
ocasions. Arnau al primer temps 
va fer l’1-0. A la represa el partit 
va estar obert. Amb els minuts, 
els visitants es van quedar amb 
deu. El Sant Jaume, motivat, va 
sentenciar a poc del final amb 
el 2-0, obra d’Adrià. L’equip que 
entrena Sisco està en la poma-
da de la zona capdavantera de 
la taula. El Campredó ha vist 
frenat en el seus impuls en els 
darrers cinc partits.  

Amposta-Horta, 0-0
L’Amposta va empatar amb 
l’Horta i va cedir el liderat. 
L’equip d’Oliver va dur la inici-
ativa i va tenir el control del joc. 
L’Horta va duu a terme el seu 
plantejament, replegat i bus-
cant la contra. Va ser molt in-
tens i va treballar molt, tancant 
el joc interior de l’Amposta. Els 
locals van estar precipitats i a  
la represa va seguir dominant 
però sense claredat ofensiva. 
A partir del 80 l’Amposta va in-
sistir i va generar més arribades 
sense encert. Empat molt meri-
tori de l’equip terraltí. Ha sumat 
11 de 15 punts. 

La Cava, 2
J i Maria, 0

El filial de la Cava es va em-
portar el derbi, amb dos gols 
d’Òscar en els darrers minuts. 
Partit igualat, amb poques op-
cions. El Jesús i Maria va tenir 
la primera opció i cal dir que 
va començar sent dominador. 
Però el partit va ser igualat i 
també travat. A la represa, la 
Cava va tenir més protago-
nisme, però tampoc va poder 
generar. Les opcions dels dos 
equips van passar per accions 
a pilota aturada. Ja s’arribava 
al final quan el local Òscar a la 
sortida d’un córner va acon-
seguir l’1-0. Acte seguit, una 
contra visitant va suposar un-
penal. Pau, porter cavero, va 
aturar el llançament. En afegit, 
arran d’una falta, Òscar, lliu-
re de marcatge, va sentenciar 
amb el 2-0. 
L’eficàcia local, principalment 
d’Òscar i del porter Pau, va 
determinar un partit en què un 
empat no hagués estat injust. 
El filial de la Cava es refà del 
resultat a Corbera i ara afronta 
4 desplaçaments seguits. 

En l’onzena jornada de la lliga Divisió d’Honor, al grup 3, l’Am-
posta va golejar a l’Huracans 8-1. És quart. El CFS Roquetes, per 
la seua part, també va golejar, al Riudecanyes 6-2. Els roqueteros 
són sisens. Pel que fa la lliga de Primera divisió, els resultats de 
la vuitena jornada van ser: Alcanar-Experience Amposta 6-2; As-
có-Rapitenc 3-4; Vandellós-Hostal de l’Anton Batea 0-6; Tivis-
sa-Futsal Tortosa 0-5; M Nova-Capçanes 12-7;  Flix-Móra d’Ebre 
5-3. És líder l’Alcanar (24 punts), els mateixos que l’Hostal de 
l’Anton, que és segon.

Futbol femení

Veterans. 8a jornada
8a jornada
Vinaròs, descansava
Perelló-Ametlla 1-5
La Plana-S Bàrbara 5-2
Tortosa-Alcanar 1-3
Roquetenc-Amposta 0-0
Canareu-Rapitenca 1-7
El Roquetenc és líder amb 16 
punts, seguit per la Rapiten-
ca amb 15 i un partit menys. 

A la segona divisió femenina, futbol-11, l’Aldeana va descansar. El 
Gandesa va perdre al camp del Base Vilanova (3-1) i el Roquetenc 
va fer-ho a Vilafranca (2-1). 
Pel que fa a la lliga futbol-7 Terres de l’Ebre, novena jornada, els 
resultats van ser els següents: F Alcanar-Olimpic 10-0; Rapiten-
ca-Tortosa Ebre 0-6; R Bítem-Arnes 1-1; S Bàrbara-Perelló 0-7; 
Campredó-Amposta 2-2.

S’enfronten en el proper 
partit.
Propera jornada 
(20 de gener) 
Aldeana descansa
Ametlla-Canareu
Rapitenca-Roquetenc
Amposta-Tortosa
Alcanar-la Plana S Bàrbara
Perelló-Vinaròs

Centre Esports 
Tortosa

El sènior masculí va perdre 
contra el segon, el Maristas 
34-36. Després d’una bona 
primera meitat (al descans 
19-16), a la segona es va ce-
dir l’avantatge perquè els vi-
sitants van estar més agres-
sius en defensa i van millorar 
en atac. Proper partit serà a 
Sabadell. D’altra banda, der-
rota del juvenil masculí con-
tra la Salle Montcada 32-34.  
El Cadet va perdre a Sabadell 
41-40 i l’infantil també va fer-
ho, contra el Vendrell 18-24.  

Handbol Club 
Perelló

L’equip sènior femení va aca-
bar la primera volta amb der-
rota i un resultat final que no 
va reflectir el transcurs del 
partit (37-29). Es va arribar 
al descans amb el 16-17. A la 
segona part, algun error en 
defensa i una evident falta de 
físic va fer que es baixés el rit-
me en defensa, especialment 
als últims 10 minuts. Això va 
animar les de la Salle Montca-
da i les va conduir a la victòria.

Club Handbol 
Amposta

El sènior femení del CH Am-
posta, líder de Lliga catalana 
va guanyar el primer partit 
de l’any, el cap de setmana 
passat, contra el MUBAK La 
Roca per 30-29. 
Partit molt travat els seixan-
ta minuts, amb molt físic als 
atacs que van fer un joc lent 
amb atacs llargs. L’Ampos-
ta no va poder marxar en el 
marcador en cap moment, 
arribant al descans amb el 
resultat de 13-12.
A la segona meitat la mateixa 
tònica de joc, amb constants 
aturades que no ajudaven al 
conjunt entrenat per Joan 
Curto. Tota la segona part 
el marcador av estar igua-
lat, amb l’Amposta sempre 
al davant o empatat fins un 
final que fou d’infart: a fal-
ta de 40 segons es reflectia 
l’empat a 29. Temps mort 
demanat per Joan Curto per 
marcar la jugada que va do-
nar el triomf, quan Sílvia Do-
mingo, a manca de 10 deu 
segons posaria el 30-29. En-
cara un últim temps mort pel 
tècnic visitant va obligar a la 
defensa local a lluitar l’última 
pilota, i fer-ho amb èxit.

Club Volei 
Roquetes

El sènior masculí de Superlli-
ga 2 tornarà a la competició 
demà a la pista del CV Medi-
terraneo de Castelló. L’equip 
de la plana és quart amb 20 
punts mentre que els de Ro-
quetes són penúltims amb 5. 

Copa i Supercopa 
d’Espanya de judo
El pavelló municipal Jor-
di Angelats de Ferreries va 
acollir la desena Copa Ciutat 
de Tortosa i la desena Copa 
d’Espanya júnior, amb el III 
Memorial Cristóbal Dauden i 
tretzena Supercopa d’Espa-
nya infantil. Una competició 
que va comptar amb les joves 
promeses del judo nacional i 
internacional amb un total de 
550 participants. En categoria 
infantil de menys 50 Jordi Al-
tés fou cinquè. En la categoria 
júnior la millor classificació 
va ser la de Natàlia Penas en 
menys 52. 
Aquesta competició va ser or-
ganitzada per les federacions 
Espanyola i Catalana de Judo, 
i el Club Judo Priorat-Terres 
de l’Ebre. (Ebredigital.cat)

Futbol sala



21esports DIARI MÉS EBRE • divendres 19 de gener / 2024

EQUIP DE LA JORNADA

ENTRENADOR DE LA JORNADA:  CRISTIAN (MASDENVERGE)

TOP SECRET

EL MEU GRUP DE RUNNING
LA PORTADA DE LA SETMANA

JO
AQ

U
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M
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Pertanyo a un grup de running “Vida Deportiva” de Madrid; s’entrena cada dia. Jo vaig els 
diumenges al matí. Som gairebé una família. 90 minuts Intensos. L’escalfament es fa corrent, amb 
exercicis i cada setmana una pauta de treball diferent. El dia que fem sèries, toquem el cel amb 

orgasmes còsmics. El nostre entrenador, Jose, és humil, gran professional i una persona 10.

EQUIP DE LA SETMANA: CF AMPOLLA.
VA COMENÇAR MALAMENT: EN LES PRIMERES 

8 JORNADES CAP VICTÒRIA. ARA PORTA 7 PARTITS 
SENSE PERDRE I ÉS EL TERCER EQUIP 

MÉS EN FORMA DEL GRUP

· Josep Gombau és el nou en-
trenador sub-21 de l’Aston Vi-
lla. Ell no para. Ha estat a Hong 
Kong, Austràlia, Índia i Estats 
Units, mentre que també va 
treballar com a entrenador en 
cap dels Ollyroos, l’equip olím-
pic australià. Porta un ritme de 
equip per any. Ha entrenat en 
4 continents i té una gran me-
mòria. Un crac.  
· Robatori a la seu de la Fede-
ració a Barcelona. Buscaven 
papers, no van trobar res. Sa-
brem algun dia alguna cosa 
més d’això?. Eren professio-
nals.
· Portem aquest any canvis 
molt estranys a les banquetes 
de tercera catalana: Pinell, Ca-
talònia B i l’últim va ser a Santa 
Bàrbara on se’n va anar Jefrey 
que no estava molt motivat o 
no gaire content alguns ju-

gadors. Va agafar l’equip Jordi 
Roda que també és el president 
i si és necessari acabarà jugant 
si fa falta. Destacar els juvenils. 
Aporten molt.
· Que Xavi Cid és molt esportis-
ta tothom ho sap. Li encanta la 
muntanya però pocs saben que 
el dia 1 de Gener es va posar el 
banyador i se’n va anar a la plat-
ja a nedar, tinc el vídeo.
· Un altre video que em va arri-
bar va ser del gurú del Camarles 
José Bertomeu ballant en fes-
tes. I mal ritme no en té, això sí, 
en gestió esportiva és millor.
· Un total de 16 nous jugadors 
ha tingut la Rapitenca aquesta 
temporada, segueix el rècord 
com l’any passat d’altes i Baixes. 
Si el Barça no té un euro per fit-
xar i ha de fer les palanques, a 
la Rapitenca ni palanques ni res 
van com una moto fitxant, tres 

jugadors han arribat un que ju-
gava al Ieclà, segona federació 
(Titi Belmonte); Mario (Eivissa 
de tercera federació) i la tor-
nada de Brayan que estava a la 
preferent de Castelló i que mai 
va haver de deixar la Rapiten-
ca. Ara Jordiet tindrà compe-
tivitat al màxim i una banqueta 
de luxe. Aquesta setmana de 
titulars els tres nous fitxatges, 
i també va ser-ho Ian Arques. 
I compte a la dada: des de la 
jornada 7 que la Rapitenca va 
guanyar el seu primer partit, és 
el vuitè a la classificació.
· Roberto de la Sénia és el mà-
xim golejador de l’equip amb 8 
gols juntament amb Callarisa i 
ull amb la dada només ha jugat 
4 partits de titular.
· Aquesta setmana derrota del 
Tortosa Ebre a casa (la prime-
ra), ningú va dir que seria fàcil 
aquesta temporada, nova cate-
goria, nou equip i Pepe Balart 
intentant transmetre a l’equip 
els seus pensaments. 

· Es repeteix la història de la 
passada temporada, l’Ampos-
ta només va poder empatar a 
Masdenverge. No obstant, és 
més líder. Pel que fa el Mas-
denverge, gran feina de Cristi-
an Torta, també de la directiva 
i d’uns jugadors que no cobren.
· El Camarles va disparat; a fal-
ta de 2 jornades per acabar la 
primera volta està a només sis 
punts dels aconseguits la cam-
panya passada. La pregunta del 
milió: renunciaran a l’ascens o 
vendran la plaça?. Compte a la 
dada, només set jugadors han 
marcat gol.
· Per fi l’Ascó ha sortit del pou, 
el seu mister està content, ha 
estat pare i en les últimes set 
jornades només una derrota.
· El jugador de l’Alcanar Adrià 
només havia marcat 3 gols fins 
ara. Dissabte vafer 5 dianes.
· Chimeno ha marcat més gols 
que tots els seus companys 
junts. En porta 16.
· Els equips ebrencs de 2a ca-

talans estan forts. Dels deu 
només dos van perdre i 
aquests s’enfrontaven a equips 
ebrencs. Segueix la igualtat. 
Aquesta setmana quatre em-
pats i quatre partits que es va 
guanyar per la mínima. Els tres 
primers ebrencs: Camarles, 
Remolins-Bitem i Jesús i Ma-
ria. La dada preocupant és que 
dels últims nou classificats, sis 
són ebrencs. Es presenta una 
segona volta d’alt voltatge.
· Segueix la bona ratxa del 
Xerta que en les últimes vuit 
jornades només ha perdut dos 
partits.
· David Gallego (davanter del 
J i Maria)) és garantia de gol i 
malgrat té 33 anys sembla un 
huracà quan agafa la pilota. 
Dissabte va sortir de casa per 
jugar a Cambrils i li va fer un 
petó a la seva dona i un altre 
a la seva filla i els hi va dir que 
faria un gol per a cadascun i 
així ho va fer. I totes dues van 
ser testimoni.

XAVI CALLAU
(Ametlla)

CESC JULVE
(Xerta)

MARTÍ GARCIA 
(Masdenverge)

GENÍS
(S Bàrbara)

MARC BLANCH
(Ascó)

ELOI
(La Cava)

ROBERTO
(La Sénia)

RUBIO
(Ampolla)

TITI BELMONTE
(Rapitenca)

ADRIÀ
(Alcanar)

MORRIS
(Pinell)

JONATAN
(R Bítem)

GALLEGO
(J i Maria)

HOMENATGE AL CAPITÀ DE LA GALERA CE GINESTAR

Els germans Comes, Joan i Guillem, 
cracs del Camarles. Tots dos desta-
quen i aquesta setmana, Guillem, ju-
gador de segon any de juvenil, va ser 
titular i va fer un partidàs. Els Comes, 

família de molta tradició futbolera.

FAMÍLIA DE CRACS

Per motius professionals, Vicent Labèrnia (jugador de la Galera)
ha de deixar el futbol. 46 anys. Un referent. Diumenge se li va fer un 

homenatge en reconeixement a la seua implicació amb el club. 
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LLOM DE PORC
AMB SALSA AGREDOLÇA

PREPARACIÓ:
En una paella gran, escalfa les 2 
cullerades d'oli d'oliva a foc mit-
jà-alt.

Salpebra els talls de llom de porc 
i cuina'ls fins que estiguin ben 
daurats per ambdós costats. Això 
trigarà uns 4-5 minuts per costat, 
depenent del gruix dels talls de 
porc. Un cop cuit, treu el llom de 
la paella i reserva.

En la mateixa paella, afegeix l'all 
picat i el gingebre ratllat. Sofre-
giu-los durant 1-2 minuts fins que 
siguin aromàtics.

Afegeix la salsa de soja, el vina-
gre de vi blanc, el sucre, la mel i 
el quètxup a la paella. Remena bé 
per combinar tots els ingredients. 

Porta la barreja a ebullició i dei-
xa-la bullir lentament durant uns 
5 minuts per reduir la salsa i que 
es comenci a espessir.

Un cop la salsa ha reduït una 
mica, afegeix la dissolució de 
maizena i barreja fins a assegu-
rar-te que la salsa hagi arribat a la 
consistència desitjada.

Torna a posar els talls de llom 
de porc a la paella i deixa'ls cou-
re durant uns minuts més a foc 
mitjà baix per assegurar-te que 
s'escalfin i s'impregnin de la salsa 
agredolça.

Serveix el llom de porc calent, i 
si ho desitges, acompanya'l amb 
arròs blanc o verdures saltades 
com a guarnició.

INGREDIENTS:

· 4 talls de llom de porc
· 2 cullerades d'oli d'oliva
· Sal i pebre al gust

Per a la salsa agredolça:
· 1/2 tassa de salsa de soja
· 1/4 de tassa de vinagre blanc
· 1/4 de tassa de sucre
· 2 cullerades de mel
· 1 cullerada de quètxup
· 1 cullerada de midó de blat de 
moro (maizena) dissolta en 2 
cullerades d'aigua
· 1/2 culleradeta de gingebre 
fresc ratllat
· 2 grans d'all picats
· 1 culleradeta d'oli d'oliva
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TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

I M M O B I L I À R I A

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA SÉNIA 
 LLoguer Pis ideal 

parelles, consta de 
menjador amb sortida 

balconada, cuina 
independent equipada, 

lavabo amb dutxa 
reformat, habitació doble 

i hab individual.
674 55 20 17.

La Senia. Local comercial 
en cantonada de 40m2. 
Molt cèntric. 661707383

La Senia. Ocasió! 
Es ven edifici que consta 

de 3 pisos i terrat. Pisos de 
1-2 habitacions. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

COMPRO
4x4, vehicles, 

tractors, 
maquinària..., 

No importa any
 ni estat

Màxima serietat
Pere

686979513

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per a treballar a la zona de Terres de L’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GRAU EN FISIOTERÀPIA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI

capricorn
22/12 al 20/01

Posa atenció a les 
teves finances, és 
possible que puguis 
estalviar una mica 
més. Venus entra al 
teu signe i els altres 
ho notaran. No seria 
estrany que trenquis 
algun cor.

aquari
21/01 al 19/02

El Sol entra al teu 
signe, per molts 
anys! Amb Plutó a 
Aquari recuperes 
temes aparcats. 
Temps per fer canvis 
d'arrel. Aprofites per 
fer neteja i llençar el 
que ja no serveix.

sagitari
23/11 al 21/12

S'obre un període 
per fer contactes 
d'on poden sorgir 
bones amistats. Si-
gues prudent, t'anirà 
bé mesurar les 
passes i les paraules. 
Aposta per millorar 
estratègies.

escorpí
24/10 al 22/11

Plutó a Aquari pot 
oferir més llibertat. 
T'enfoques a sortir 
d'una situació que 
et fa sentir pres o 
que no et satisfà, 
com ara una feina o 
una relació que ja no 
funciona.

balança
24/09 al 23/10

Experimentes canvis 
en la teva manera 
de viure les relacions 
afectives. Amb els 
fills, sobretot si 
són adolescents 
o ja adults, viviu 
moments de gran 
intensitat emocional.

àries
21/03 al 20/04

Fas plans pels 
temps que venen. 
Normalment, ets més 
espontani, però ara 
prefereixes deixar les 
coses ben lligades. Al 
sector laboral tocarà 
ser més cooperatiu, 
no estàs sol.

cranc
22/06 al 23/07

Cerques l'espai on 
posar en ordre el teu 
món interior. Pots 
rebre una herència, 
que no ha de ser pa-
trimonial/econòmica. 
Algú que t'aprecia 
et deixa importants 
ensenyaments.

verge
24/08 al 23/09

Possibles canvis al 
sector laboral. Tot 
i que tinguis feina 
podries cercar altres 
opcions que t'om-
plin més. Pel que fa 
a la salut, etapa de 
visites mèdiques i 
diagnòstics.

taure
21/04 al 21/05

Comença una etapa 
de més protagonis-
me pel que fa a la 
feina. Pots tenir més 
poder i autoritat, 
però també caldrà 
establir terminis clars 
per assolir els reptes 
proposats.

peixos
20/02 al 20/03

El sector que més 
canvis pot patir ara 
és el de l'econo-
mia. Potser t'has 
d'adaptar a unes 
noves condicions en 
aquest sentit. També 
podries tenir noves 
fonts d'ingressos.

lleó
24/07 al 23/08

Si tens una relació i 
les coses no funcio-
nen, o s'arreglen o 
la tendència serà a 
deixar-ho. Sorgeixen 
interessants opcions 
de negoci en col·la-
boració amb altres 
persones.

bessons
02/05 al 21/06

S'activa la Casa IX i 
pots cercar un espai 
per l'espiritualitat o 
per definir millor de 
quina manera vols 
viure. La teva ment 
demana saber més 
i podries tornar a 
estudiar.

GEROCULTOR/A
L'AMETLLA DE MAR, DELTEBRE I GANDESA

- Contracte estable en plantilla i substitució
- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

VOLS 
ANUNCIAR-TE?

Aquest és el teu espai privilegiat de

PUBLICITAT
610 20 33 25

publicitat@mesebre.cat
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JORDI FORNÓS
REGIDOR DE FESTES DE MÓRA D’EBRE
"HEM ARRIBAT A LA DESENA EDICIÓ DE 
LA TAPA PORCA PERQUÈ LA GENT JA L’ESPERA" Ro

se
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Les festes nadalenques 
es celebren amb àpats 

deliciosos i abundants. I 
quan després d’aquestes 
dates les persones fem 
propòsit de cuidar-nos i fer 
dieta, és quan a Móra d’Ebre 
comença la Tapa Porca, 
emmarcada dins les Festes 
Majors de Sant Antoni Abat.

Jordi Fornós és regidor de Cul-
tura Popular de Móra d’Ebre i 
ens explica tots els detalls, tant 
de la Tapa Porca com dels ac-
tes de Sant Antoni, en aquesta 
entrevista en exclusiva per al 
Diari Més Ebre.

La Tapa Porca de Móra 
d’Ebre arriba a la seva de-
sena edició. Cal entendre 
que com a iniciativa és tot 
un èxit...
I tant! La Tapa Porca és dues 
coses: per una banda un con-
curs en el que participen tots 
els restauradors del poble que 
volen, i per l’altra, una forma 
de dinamitzar el poble a nivell 
gastronòmic. Tot just acabem 
de sortir dels àpats de Nadal i ja 
estem posats en la Tapa Porca.

Com funciona la Tapa Por-
ca?
Doncs mira, en el concurs 
competeixen diferents restau-
radors locals. Enguany són 9 
establiments diferents. El con-
curs consisteix en cuinar la mi-
llor tapa, pinxo, hamburguesa, 
ració... i el públic que ho tasta 
fa de jurat. La Tapa Porca va 
començar divendres 12 i s’aca-
barà el diumenge 28. Al llarg de 
tots aquests dies els restaura-
dors posen la seva elaboració a 
disposició del públic a un preu 
de 4 euros, que inclou la tapa i 
una beguda. La única regla de 
la Tapa Porca és que totes les 
elaboracions han de tenir com 
a ingredient principal la carn 
de porc, cuinada com vulguin. 
Aquí mana la imaginació i la 
tècnica dels cuiners.

Quina és la resposta del pú-
blic a la proposta de la Tapa 
Porca?
Aquesta és una cita al calendari 
festiu i la gent ja l’espera. El dia 
que va començar, els bars es-

taven tan plens que no hi cabia 
ni una agulla. Per tant, la res-
posta és boníssima, i el que és 
més important, els restauradors 
també estan molt contents. És 
una proposta que dona molta 
vida al poble perquè la gent va 
seguint la ruta tastant les tapes. 
A més, se’ls proporciona una 
butlleta en la qual els establi-
ments estampen el seu segell, 
que funciona com a certificat 
de que aquella persona ha tas-
tat la seva tapa. Totes les per-
sones que aconsegueixen fins a 
6 segells diferents poden portar 
la seva butlleta a l’ajuntament 
fins el dia 9 de febrer, i entrar en 
el sorteig de 3 vals valorats en 
60 euros cadascun, que poden 
gastar en establiments de Móra. 
Es genera un gran moviment al 
voltant d’aquesta activitat, i des 
de l’Ajuntament pensem que és 
bona manera d’impulsar la nos-
tra gastronomia i els nostres 
restauradors.

La Tapa Porca s’emmarca 
dins la Festa Major de Sant 
Antoni, que és la vostra fes-
ta d’hivern.
Així és. Seguim la tradició de 
celebrar la festa el dia del 
sant, és a dir, el 17 de gener, 
però aquest any hem allargat 
la programació cinc dies més 

del que és habitual perquè era 
difícil encabir tots els actes 
que teníem previstos. El dia 
fort és el 17, amb la benedicció 
dels animals i la cercavila dels 
Tres Tombs, en la que van 
participar cavalleries, carrosses, 
carruatges i va ser molt lluït. 
Vam esgotar les existències dels 
tradicionals panets, les coques i 
les clotxes, perquè també vam 
tenir la XIX Festa de la Clotxa i 
vam esgotar la previsió. 
A més, es va fer la Ballada 
de la Jota de Móra d’Ebre 
i vull destacar, sobretot, 
l’Homenatge a la Pagesia. 
Aquest cop la persona que va 
protagonitzar l’acte va ser Tere 
Ulldemolins Giné, exemple de 
dona pagesa a la que se li va 
fer reconeixement per la seva 
tasca, dedicada 100% a la terra, 
i que va fer una intervenció tan 
encertada que va emocionar 
tothom.

Més enllà dels actes, deies 
que aquesta festa s’ha allar-
gat cinc dies més del que és 
habitual. Com és això?
Doncs perquè volíem celebrar 
més actes relacionats amb 
la nostra cultura, la cultura 
catalana. Per exemple, entre 
altres activitats, demà dissabte 
tindrem una diada castellera. 

Al Penedès i a Tarragona hi ha 
molta més tradició en aquest 
sentit, però nosaltres també 
tindrem la nostra pròpia diada, 
amb un taller i una exhibició amb 
l’Associació Colla Castellera 
Llunàtics UPC del Campus de 
Vilanova i la Geltrú. A banda, 
també hem tingut caminades 
per l’entorn fluvial, l’exposició 
de fotografies “Sant Antoni 
al llarg dels anys”, xerrades, 
música i ball que no pot faltar 
a cap festa major, la mostra 
de jocs tradicionals de Sant 
Antoni aquest cop dedicada a 
les birles... hem procurat que hi 
hagi actes per a tots els públics 
i el cert és que estem molt 
contents perquè fins ara hi ha 
hagut molta participació.

De tots els actes, quin és 
el que destacaries i que és 
propi de Móra d’Ebre?
Doncs d’entre tots els ac-
tes destacaria les Solemnes 
Completes. Es tracta d’una 
cercavila, un seguici, que pro-
tagonitzen diferents entitats i 
associacions de Móra d’Ebre. 
S’ha fet un treball de recerca 
per part dels historiadors lo-
cals, per tal de recuperar les 
Solemnes. Sabem que es van 
començar a celebrar l’any 1923 
i que es van perdre cap als anys 

50. Per tant, hem procurat re-
cuperar les Solemnes Comple-
tes tal i com es celebraven fa 
100 anys. Ha sigut un dels ac-
tes més importants de la Festa 
i la gent s’hi ha bolcat. S’han 
ajuntat diverses entitats de cul-
tura popular, com gegants, sar-
danes, diables, la jota, que han 
participat en aquestes Solem-
nes, amb la presència de les 
autoritats. Jo crec que aquest 
acte marca un abans i un des-
prés, i que a partir d’aquest any, 
i ja que s’han recuperat de la 
forma com es feien, s’aniran 
potenciant més i més cada any. 
Feia goig veure la Plaça de Dalt 
plena de gent per veure aquest 
seguici i també per partici-
par-hi. Els gegants van poder 
fer el seu ball de lluïment; els 
diables també, la jota, i quan va 
ser l’hora de la sardana tota la 
plaça estava plena de gent ba-
llant, grans i petits fent rotllana, 
gent de totes les edats. Va ser 
molt emocionant.

Móra d’Ebre té una gran 
vida associativa i cultural, 
oi?
És cert. Aquest és un dels 
grans tresors del nostre poble 
i la participació, implicació i 
compromís de tantes persones, 
un dels nostres grans actius.


